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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.6.2023 

Protokół   

 LVI Sesja Rady Gminy w dniu 26 czerwca 2023 r.  
Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2023 r. o godz. 16:00, a 
zakończono o godz. 18:27 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 
2. Alina Frąckowiak 
3. Katarzyna Gomułkiewicz 
4. Tomasz Grabowski 
5. Jerzy Grześkowiak 
6. Jolanta Jóźwiak 
7. Kamila Kołacka 
8. Paweł Kurpik 
9. Zbigniew Łyszczarz 
10. Michał Maliński 
11. Michał Marciniak 
12. Ewaryst Pankowski 
13. Marek Stroiwąs 
14. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecny 

1. Bartłomiej Mieloch 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl 

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

3. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

4. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Marcin Baraniak, kierownik Referatu inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

6. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

7. Przemysław Łukaszyk, Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o  

8. Magdalena Haberland, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

9. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie) 

10. Beata Świt, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

11. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Dzień dobry Państwu, otwieram LVI (56) sesję Rady Gminy Zaniemyśl, bardzo serdecznie 
witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Wójt Gminy Zaniemyśl Panią 
Justynę Dąbrowską, witam naszego Radcę Prawnego Panią Aleksandrę Kupczyk-
Zajączkowską, witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam kierowników 
referatów Urzędu Gminy, witam Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Panią Katarzynę 
Kicinską-Pajchrowską, witam Prezesa naszej spółki komunalnej Pana Przemysława 
Łukaszczyka, witam dyrektor CUW-u Panią Justynę Teichman, witam też naszą Radną 
Powiatową Panią Małgorzatę Fertałę, która w tej chwili dotarła i bardzo serdecznie witam 
mieszkańców obserwujących na żywo naszą sesję, a także mieszkańców, którzy obserwują w 
Internecie, pozwolę sobie teraz przedstawić informację RODO, w programie Esesja także w 
Biuletynie Informacji Publicznej, także na drzwiach tej sali jest wywieszona informacja 
dotycząca, dotycząca udziału w posiedzeniu, jawności posiedzeń transmisji, utrwalenia obrad 
oraz ochrony danych osobowych uczestniczących w obradach Rady Gminy Zaniemyśl 
 
2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
stwierdzam, że w sesji uczestniczy 13 Radnych co jest liczbą wystarczającą do podejmowania 
prawomocnych uchwał 
 
3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
przedstawię teraz Państwu porządek obrad 
 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 
2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 
2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 
3) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
4) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zaniemyśl; 
5) w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Miastem i 
Gminą Kórnik oraz Gminą Zaniemyśl i Gminą Mosina w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego; 
6) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 
stanowiących własność Gminy Zaniemyśl; 
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7) w sprawie wyrażania zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Zaniemyśl; 
8) w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej; 
9) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników; 
10) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca 2023 r. na działanie Wójta Gminy 
Zaniemyśl; 
11) w sprawie rozpatrzenia petycji T.G. 

8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zamknięcie sesji. 
 
teraz chciałem zapytać tu Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji czy jest 
projekt uchwały przygotowany przez Komisję  
 
Radny Paweł Kurpik 
tak jest  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
można go przedstawić  
 
Radny Paweł Kurpik 
Przewodniczącemu czy wszystkim  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
do Przewodniczącego ale proszę go przedstawić, musimy go zagłosować czy wejdzie pod 
obrady sesji  
 
Radny Paweł Kurpik 
mogę go przekazać Przewodniczącemu  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
proszę przekazać do biura, do Pani Basi, która musi go wprowadzić, tytuł i będziemy 
głosować nad wprowadzeniem go do porządku obrad  
 
Radna Kamila Kołacka 
on jest w projekcie obrad  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
nie ma projektu uchwały, no więc potrzebny jest projekt, żeby go wprowadzić pod obrady, 
bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
bardzo dziękuję, nie wiem może Pani Mecenas nam pomoże, bo w sumie to, że ten projekt 
nie był podczepiony pod Esesję to aż tak bardzo mnie nie zaskoczyło ponieważ ostatnie 
posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji zakończyło się w ten sposób, że Komisja nie 
wypracowała jednolitego stanowiska, czy zaopiniować Radzie podjęcie uchwały o uznaniu tej 
skargi za zasadą lub bezzasadną i umówiliśmy się, że związku z tym dzisiaj na sesji zostaną 
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przedstawione argumenty zarówno za jak i przeciw, i w głosowaniu zostanie podjęta decyzja 
czy Rada uznaje tę skargę za zasadna lub bezzasadną, i brak tego projektu uchwały 
potraktowałam tak samo jak gdyby w tym momencie były podwieszane dwa projekty 
ponieważ nie ustaliliśmy jaki chcemy Państwu zarekomendować i tam równie dobrze mogły 
być dwa projekty, nie wiem teraz dlaczego mamy wprowadzić jeden skoro Komisja Skarg 
Wniosków i Petycji nie rekomenduje żadnego rozwiązania  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Pani Mecenas  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowna Pani Radna, to zależy od 
Państwa Radnych, bo faktycznie Komisja nie wypracowała opinii swojej ale zgodnie z 
przepisami skargę rozpatruje Rada, jeżeli są jakieś projekty uchwał no to można je poddać 
pod głosowanie, prawda, i każdy ma, że tak powiem, możliwość zgłoszenia takiego projektu, 
nie wiem tutaj, bo nie mam żadnego sygnału, że Pan Przewodniczący w imieniu Komisji 
składa jakiś projekt, trudno mi się wypowiadać za Komisję i no jest jeszcze taka opcja, że 
możecie Państwo wydłużyć termin na rozpoznanie skargi jeżeli jeszcze nie jest wypracowana 
jakaś jednolita linia czy jakiś projekt, czy chcecie Państwo pisemnie zgłosić projekt, projekt 
uchwały powinien być pisemny i to powinien być taki projekt, który spełnia wszystkie 
wymogi ma podstawę prawną, ma treść, ma uzasadnienie i powinien mieć opinię prawną, 
też zgodnie ze Statutem, tak, że trudno mi jest powiedzieć co Pani Radna ma na myśli bo, 
oczywiście każdy, każdy Radny może przedstawić swoje argumenty za skargą, przeciw 
skardze, czy wyrazić swoje zdanie, czy można debatować, czyli Rada rozpatruje skargę, jak 
najbardziej można to zrobić na sesji, bo to jest zgodne z procedurą przewidzianą w kodeksie 
postępowania administracyjnego ale to czy ktoś chce zgłosić jakiś projekt czy nie no to już 
jest jego jakby indywidualna wola, trudno na nią wpłynąć  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
to ja powiem co miałam na myśli, na myśli miałam to, że w związku z tym, że nie 
wypracowaliśmy jednolitej opinii to jeżeli teraz Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i 
Petycji proponuje jakiś projekt to tak naprawdę zgodnie z decyzją Komisji powinien 
zaproponować dwa projekty, jeżeli ma je wypracowane i tak jak Pani mówił opatrzony przez 
już tą klauzulą, że bez zastrzeżeń pod względem prawnym projekt, no to powinien mieć dwa, 
bo może zdarzyć się tak, że ten, który właśnie w tej chwili jest tam importowany na Esesję 
nie uzyska aprobaty Rady i powinien być też projekt przeciwny, który też byłoby dobrze jakby 
zawczasu uzyskał właśnie opinię obsługi prawnej  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
no powiem tak, zależy od Państwa Radnych, od decyzji Komisji, może to być, nie wiem, czy to 
jest projekt Komisji, czy to jest indywidualny projekt Pana Radnego  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
bo tak naprawdę te uchwały różnią się, prawda, jednym słowem, albo zasadna, albo 
niezasadna, przy czym jeżeli jest uznana za niezasadną no to musi być wskazany przyczyny w 
uzasadnieniu, jeżeli jest zasadna to już takiego zastrzeżenia nie ma w uchwale, natomiast 
jeżeli są przygotowane opinie właśnie tak jak się umawialiśmy, opinie o uznaniu skargi za 



str. 5 

 

zasadą lub bezzasadną no to te opinie można wykorzystać jako uzasadnienie, prawda, więc 
ten projekt, sam projekt uchwały różni się tylko jednym słowem, więc równie dobrze można 
się umówić, że będziemy, przedstawimy te projekty, przepraszam, te opinie, tak, argumenty 
jednej strony i drugiej strony, no i Radni zdecydują, który projekt chcą głosować, oczywiście 
w odpowiednim czasie, według porządku obrad  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
znaczy tak, na pewno musi być sformułowany projekt uchwały w formie pisemnej, jeżeli tu 
by był projekt uchwały powiedzmy o uznaniu skargi za zasadą to on też musi być 
wprowadzony jako projekt pod głosowanie, a jeżeli jest projekt uchwały w sprawie uznania 
skargi za bezzasadną z uzasadnieniem no to on też musi być zaprezentowany  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
znaczy chodzi mi tylko, może zostać tak jak jest nawet w tej chwili ok, tylko może się zdarzyć, 
że ta uchwała, która tam została wrzucona nawet jeszcze nie wiemy jaki ten projekt, z jakim 
rozstrzygnięciem, on może się zdarzyć, że on po prostu nie uzyska nie uzyska akceptacji 
Rady, nie uzyska większości głosów  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
powiem tak, to cenna jest uwaga na pewno i pamiętam, że już był taki moment, że Rada 
miała taką sytuację i właśnie na tą okoliczność ja przygotowałam dzisiaj taki projekt uchwały 
w sprawie przedłużenia terminu do rozpoznania skargi, bo jeżeli skarga, jeżeli Rada nie 
osiągnie konsensusu i nie podejmie żadnej decyzji w kwestii merytorycznej, to już jest w 
gestii Rady i Radnych jaką podejmą decyzję, no to wtedy mając na uwadze to, że Rada jest 
organem, który wykonuje prawo no wtedy już jednomyślnie powinna podjąć uchwałę w 
sprawie przedłużenia rozpatrzenia skargi, no bo będzie można skarżącej osobie udzielić 
odpowiedzi, jeżeli nie będzie podjęta merytoryczna uchwała  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
no a czy będzie taka opcja, że jednak dzisiaj zagłosujemy projekt przeciwny, załóżmy, no nie 
wiem jaki tam Paweł w tej chwili zaproponował  
 
Radny Paweł Kurpik 
przedłużenie  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
a to całkiem niezgodne z porządkiem obrad  
 
Radna Kamila Kołacka 
ja się właśnie zgłosiłam przed chwileczką dlatego, że kto jest w ogóle za to odpowiedzialny, 
jak to powinno się odbyć, jestem zażenowana, powiedziałbym troszeczkę, zaistniałą sytuacją, 
no skarga złożona, Komisje odbyły się chyba trzy i dalej nic nie wiemy i przedłużamy termin  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
ja powiem wprost to jest tylko w interesie Rady dlatego, że ona jest organem Gminy, która 
musi, który musi przestrzegać prawo, w związku z tym jeżeli nie rozstrzygnie sprawy w żaden 
sposób to jest tak zwane 'koło ratunkowe', które pozwala Radzie uratować swoje, że tak 
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powiem, dobre imię i przestrzegać prawo i to jest po prostu pomocne rozwiązanie w sprawie 
ponieważ już Rada miała takie sytuacje no to tak jakby to jest wyjście Radzie naprzeciw, że 
jeżeli no nie osiągnie konsensusu, nie przegłosuje jakiegoś rozwiązania, nie podejmie decyzji 
w sprawie no to jest Rada zobowiązana, to nie jest to czy ktoś chce, czy nie chce, to jest 
organ, który musi przestrzegać prawa wobec tego w tej sytuacji uzasadnione jest podjęcie 
uchwały w sprawie, jeżeli do takiej sytuacji dojdzie, podjęcie w sprawie przedłużenia terminu 
ponieważ Rada nie rozstrzygnęła skargi i będzie musiała tak długo, że tak powiem, pracować 
nad sprawą aż wypracuje jakąś, jakieś rozwiązanie no musi być skarga  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
natomiast ja ciągle widzę szansę na to, że my dzisiaj to rozstrzygniemy  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
jeszcze raz bo nie usłyszałam 
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
widzę szansę na to, że to dzisiaj rozstrzygniemy, że jesteśmy w stanie głosować tylko teraz, 
tak Paweł mówi, że projekt który tutaj poprosił o umieszczenie na Esesji to jest projekt w 
sprawie przedłużenia terminu na rozpatrzenie skargi czyli projekt, który w ogóle nie jest w 
porządku obrad, prawda, bo w porządku obrad mamy w sprawie rozpatrzenia skargi  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
ale porządek obrad możemy zmienić w każdej chwili  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
no tak na razie nie było wniosku o zmianę porządku obrad, poprosił Pan Przewodniczący o 
przedstawienie projektu w sprawie rozpatrzenia skargi, mnie się wydaje, że jak już dojdziemy 
do tego punktu, że jednak nie będziemy go zmieniać w nazwie na przedłużenie tylko 
dojdziemy do dziesiątego punktu w sprawie uchwały dotyczącej rozpatrzenia skargi to po 
przedstawieniu argumentu obu stron po prostu odbędzie się głosowanie w sprawie uznania 
skargi za bezzasadną, za zasadną jakkolwiek, bez tego spisanego chociaż jakby co to ja taki 
projekt mam, bo przecież ona każdy z nich wygląda dokładnie tak samo, uznajemy skargę za 
zasadna lub bezzasadną  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dobrze ja uważam, że musimy wprowadzić projekt do porządku obrad i proponuję zmianę 
porządku obrad, zamiast rozpatrzenia skargi proponuję w sprawie przedłużenia terminu 
rozpatrzenia skargi i na tym  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
to jeżeli tak chcemy rozmawiać to Szanowni Państwo za bardzo nie ma powodów, żeby 
przedłużać ten termin, bo tak jak tutaj już Kamila wskazała były trzy spotkania Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji, zadaliśmy wszystkie pytania, które chcieliśmy zadać i po prostu mamy na 
ten temat odmienne zdanie i to trzeba rozstrzygnąć w głosowaniu Rady, Rada sama musi 
podjąć decyzję czy skarga jest zasadna czy nie, termin na rozpatrzenie skargi został wskazany 
przez ustawodawcę na jeden miesiąc i ja myślę, że nie bez powodu, bo zawsze w takiej relacji 
obywatel, państwo czy w przypadku samorządu mieszkaniec, organ władzy, czy to obojętnie 
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czy ten organ, na który się skarży, czy ten organ, który rozpatruje skargę to mieszkaniec 
zawsze jest na słabszej pozycji i dlatego ustawodawca postanowił go chronić i zapewnić mu 
to wykonanie tego jakby nie było Konstytucyjnego prawa do składania skarg w jakimś 
sensownym terminie, jeżeli my teraz przedłużymy, a nie mamy już żadnych planów co do 
postępowania wyjaśniającego to po prostu będzie działanie na zwłokę, pytanie w czyim 
interesie, my jako Rada powinniśmy działać w interesie mieszkańców i po prostu tą skargę 
rozpatrzeć, obojętnie jak w tym sensie, że zgodnie z naszym sumieniem, natomiast nie musi 
to być uznanie za zasadą lub za bezzasadną, natomiast w interesie mieszkańca, który złożył 
skargę korzystając ze swojego konstytucyjnego prawa jest to abyśmy rozpatrzyli ją w 
terminie, dlatego nie wydaje mi się, żeby ten projekt umieszczenie go w fizycznej postaci 
pliku komputerowego o jakiejś tam treści był niezbędny ponieważ treść tych uchwał jest nam 
znana, ta uchwała albo brzmi uznajemy skargę za zasadną i zobowiązujemy 
Przewodniczącego do przekazania tej informacji albo uznajemy skargę za bezzasadną i myślę, 
że jesteśmy w stanie podjąć taką decyzję na sesji, bez przedłużania i bez, no właśnie bez 
czego, nie potrzebujemy tego dodatkowego czasu na nic  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo dziękuję, proszę Rady Bartosz Biskup  
 
Radny Bartosz Biskup 
z tego co ja rozumiem to potrzebujemy ten czas, aby te kwestie formalne dograć dlatego 
uważam, że powinniśmy dzisiaj zagłosować za odroczeniem, a na najbliższą Komisję 
przygotować dwa projekty uchwał, które będą przedyskutowane merytorycznie w gronie 
rady i na kolejnej sesji podjąć taką decyzję,  która będzie zgodna z wolą większości, bo my 
dzisiaj nie mamy tak naprawdę wiedzy na ten temat  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
przepraszam propozycja jest do 30 września z tego względu, że są po prostu wakacje,  
mamy plan też na lipiec i sierpień sesji, ale jeżeli nie będzie potrzeby to po prostu nie 
będziemy robić sesji, gdy będzie taka potrzeba zaistnieje i będzie trzeba zwołać sesję to 
wtedy można to rozpatrzyć już wcześniej jeżeli komisja się zbierze ponownie i jeszcze, proszę 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
ad vocem będzie zaznaczyłam, najpierw będzie ad vocem do Bartosza, że być może 
argument o kwestiach formalnych jest, ma rację bytu, pytanie dlaczego te kwestie formalne 
nie zostały dopatrzone, dopilnowane, kto powinien przygotować te dwa projekty uchwał i 
opatrzeć je odpowiednimi klauzulami tak, żebyśmy mogli dzisiaj rozstrzygnąć czy skarga jest 
zasadna lub nie jest zasadna, natomiast co do ad vocem wypowiedzi Pana Przewodniczącego 
ja nie jestem pewna czy Komisja Skarg Wniosków i Petycji się zbierze ponieważ Komisja Skarg 
Wniosków i Petycji zadała już te pytania, które uważała za właściwe, więc no nie bardzo 
wiem na co ma być to przedłużenie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
może chodzi o wypracowanie projektu, który ma być rozpatrywany, proszę Radny Tomasz 
Grabowski  
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Radny Tomasz Grabowski 
bardzo dziękuję, ja odniosę się do tego co właśnie przed chwilą powiedziała Radna 
Gomułkiewicz, Komisja się zebrała, zadaliśmy wszystkim osobom, którym uważaliśmy, że 
powinniśmy zadać pytania, zadaliśmy te pytania, uzyskaliśmy odpowiedzi, wypracowaliśmy 
dwa stanowiska, jesteśmy w sytuacji patowej, ponieważ Przewodnicząca Komisji nie mogła 
głosować w związku z czym zostały cztery osoby, dwie osoby są za tym, że skarga jest 
zasadna, dwie osoby są za tym, że skarga jest niezasadna i na Komisji wypracowaliśmy takie 
rozwiązanie, że dwie osoby, które są przeciwne, tak, czyli nie zgadzają się, że skarga jest 
niezasadna miały podnieść argumentację i na Radzie ją przedstawić, dokładnie to samo, dwie 
osoby, które są za tym, że skarga jest zasadna miały to na Radzie przedstawić i Rada miała 
wypracować tak naprawdę strategię czy skarga jest zasadna, czy nie poprzez głosowanie, 
jesteśmy w stanie zrobić 10 minutową przerwę i przygotować dwa projekty skoro 
Przewodniczący nie przygotował, jestem zdania, że więcej nie wypracujemy, nie ma takiej 
możliwości, żeby Komisja zmieniła zdanie, jedna i druga strona, podejrzewam, a odraczanie 
terminu tak naprawdę działa tylko i wyłącznie na niekorzyść mieszkańca, który powinien być 
chroniony tak jak Kasia zauważyła  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
 bardzo proszę Radny Paweł Kurpik  
 
Radny Paweł Kurpik 
dziękuję za głos, tak była rozmowa odnośnie, że było 2 do 2, dwie osoby były za zgłoszeniem 
skargi, dwie były przeciwko uznaniu skargi za zasadną, ale stwierdziłem, że dobrym 
rozwiązaniem będzie to przedyskutować na Komisji wspólnej i wypracować stanowisko, żeby 
cała Rada się zapoznała ze skargą i uznała, po prostu przedstawiła argumenty i przez to będę 
wnioskował o przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dobrze Drodzy Państwo, w takim razie będziemy głosowali nad, w sprawie przedłużenia 
terminu rozpatrzenia skargi, pozwolę sobie przeczytać ten projekt, na podstawie artykułu 
ustawy o samorządzie gminnym i Kodeksu postępowania administracyjnego Rada Gminy 
Zaniemyśl uchwala co następuje, w związku ze skargą K.K. z dnia 27 marca 2023 roku na 
działanie Wójta Gminy Zaniemyśl zachodzi konieczność przedłużenia terminu rozpatrzenia 
skargi w celu uzupełnienia postępowania wyjaśniającego prowadzonego przez Komisję Skarg 
Wniosków i Petycji Rady Gminy Zaniemyśl i wypracowania opinii, wskazuje się nowy termin 
rozpatrzenia skargi do dnia 30 września 2023 roku, paragraf drugi, zobowiązuje się 
Przewodniczącego Rady Gminy Zaniemyśl do zawiadomienia skarżącego o przedłużeniu 
terminu i wyznaczeniu nowego terminu załatwienia skargi, a także do pouczenia o prawie do 
wniesienia ponaglenia, paragraf trzeci, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, teraz bym 
prosił Pani Basiu o podłączenie głosowania  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
a co z tą skargą w sprawie rozpatrzenia, przepraszam, uchwałą w sprawie rozpatrzenia 
skargi, zostaje w porządku obrad  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
zmieniamy porządek obrad  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
czyli zamiast tak  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
zamiast tak 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenie do porządku obrad nowego projektu uchwały w sprawie przedłużenia 
terminu rozpatrzenia skargi za projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 
marca 2023 r. na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Bartosz Biskup, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Ewaryst Pankowski, Marek 
Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
PRZECIW (6) 
Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Michał 
Maliński, Michał Marciniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zbigniew Łyszczarz 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad i pozwolę teraz przeczytać 
porządek obrad po wprowadzonych zmianach 
 
1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 
2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023; 
2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 
3) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
4) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zaniemyśl; 
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5) w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Miastem i 
Gminą Kórnik oraz Gminą Zaniemyśl i Gminą Mosina w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego; 
6) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 
stanowiących własność Gminy Zaniemyśl; 
7) w sprawie wyrażania zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Zaniemyśl; 
8) w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej; 
9) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników; 
10) w sprawie przedłużenia rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca 2023 r. na działanie 
Wójta Gminy Zaniemyśl; 
11) w sprawie rozpatrzenia petycji T.G. 

8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zamknięcie sesji. 
 
4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Panią Wójt o zajęcie głosu i przedstawienie informacji  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zacznę od zarządzeń zmieniających 
budżet na 2023 rok, pierwsze zarządzenie z dnia 31 maja, w którym planowane dochody i 
wydatki zwiększone zostały o kwotę 12284 zł i zwiększenia te dotyczą w dziale - pozostałe 
zadania w zakresie polityki społecznej, w rozdziale - pozostała działalność, w ramach 
paragrafów środki z pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w 
zakresie pomocy obywatelom Ukrainy i tutaj zwiększa się dochody o 10784 zł, w dziale - 
Rodzina, w rozdziale- pozostała działalność, w ramach paragrafu środki z funduszu pomocy 
na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom 
Ukrainy zwiększa się dochody o 1500 zł, pozostałe zmiany dotyczą przesunięć między 
rozdziałami i paragrafami w planie wydatków Urzędu Gminy, w dziale - administracja 
publiczna, bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Ochotnicze Straże 
Pożarne, ochrona zdrowia, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, kultura fizyczna, 
zarządzeniem tym przesunięto również środki w ramach zadania fundusz sołecki Sołectwo 
Lubonieczek, festyn rodzinny sportowy, aktywacja mieszkańców, w ramach zadania fundusz 
sołecki Sołectwo Jaszkowa, festyn rekreacyjno-sportowy, aktywizacja mieszkańców, z dnia 5 
czerwca, w którym dokonano, to kolejne zarządzanie, z 5 czerwca, w którym dokonano 
przeniesień wydatków, które dotyczą przesunięć między rozdziałami i paragrafami w planie 
wydatków Urzędu Gminy, w dziale - bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, 
oświata i wychowanie, kultury i ochrony dziedzictwa narodowego, zarządzeniem tym 
przesunięto również środki w ramach zadania fundusz sołecki Sołectwo Zwola, festyn 
rodzinno- sportowy, aktywizacja mieszkańców, zakresie właściwości Referatu 
Organizacyjnego, pracę w Urzędzie Gminy Zaniemyśl rozpoczęła Pani Jolanta Kąsowska, 
referent do spraw Gospodarki Komunalnej, zatrudniona w wyniku konkursu rozstrzygniętego 
jeszcze w lutym bieżącego roku, realizowane są trzy umowy o roboty publiczne w Urzędzie 
Gminy Zaniemyśl, w Gminnym Ośrodku Kultury oraz w Zakładzie Gospodarki Komunalnej, 
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jedna osoba realizuje prace społecznie użyteczne w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Zaniemyślu, współpraca z organizacjami, w wyniku przeprowadzonych konkursów ofert na 
realizację zadań publicznych dla organizacji pożytku publicznego zostały podpisane poniższe 
umowy, na kwotę 3000 zł w zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 
narodowego dla Towarzystwa Przyrodniczego KUMAK na zadanie pod tytułem 'Odnowienie 
Alei Pamięci', na kwotę 3000 zł w zakresie turystyki i krajoznawstwa dla Koła Gospodyń 
Wiejskich w Lubonieczku na zadanie pod nazwą 'Rajd rowerowy w ramach akcji zaniemyskie 
rowerowanie', w zakresie ekologii i ochrony zwierząt oraz ochrony dziedzictwa 
przyrodniczego nie wpłynęła żadna oferta, promocja Gminy, 3 czerwca odbyły się uroczyste 
obchody 110-lecia powstania Ochotniczej Straży Pożarnej w Zaniemyślu oraz Gminny Dzień 
Dziecka, 10 czerwca odbył się drugi z siedmiu rajdów rowerowych, w rajdzie uczestniczyło 
ponad 100 rowerzystów, po rajdzie przedstawiciele Towarzystwa Przyrodniczego KUMAK, 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Wójt wręczyli nagrody dla uczniów szkół 
podstawowych biorących udział w konkursie 'Przyrody zaniemyska', wygrane prace 
konkursowe zostały opublikowane na stronie internetowej Urzędu Gminy w zakładce dla 
turysty zaniemyska przyroda, podczas rajdu w ramach współpracy z Gminą Komisją 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych została przeprowadzona akcja profilaktyczna z 
wykorzystaniem alko i narkogogli, zorganizowano również zbiórkę publiczną na leczenie i 
rehabilitację Zofii Jankowskiej z Wyszakowskich Hub, 12 czerwca Wójt Gminy Zaniemyśl 
spotkaniem z mieszkańcami rozpoczęła rozmowę w sprawie przywrócenia praw miejskich w 
miejscowości Zaniemyśl, podczas tego spotkania omawiano również kwestie dotyczące planu 
zagospodarowania Placu Berwińskiego, do rozmów w sprawie praw miejskich zachęcano 
również młodzież szkolną, siódme i ósme klasy szkół podstawowych, debaty z udziałem 
uczniów odbyły się w Szkole w Śnieciskach i jeszcze później w Zaniemyślu, materiały z tych 
szkolnych wydarzeń dostępne są na stronie Gminy, pozytywnie rozpatrzono wnioski Gminy 
Zaniemyśl o dofinansowanie, to był wniosek o udzielenie dotacji ze środków Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na wsparcie realizacji 
przedsięwzięć z zakresu edukacji ekologicznej w 2023 roku, pozyskano kwotę 30273 zł i 60 
gr, z której planuje się realizację cyklu warsztatów edukacyjnych, w tym wyjazdowych dla 
dzieci oraz festiwal ZeroWaste, podczas którego prowadzone będą akcje edukacyjne dla 
dorosłych, wniosek o dofinansowanie projektu pod nazwą 'Letnia Szkoła Generałowej 
Zamoyskiej- oddział Zaniemyśl' na kwotę 5000 zł, z których zrealizowanie zostanie cykl zajęć 
warsztatowych dla kobiet, w obu przypadkach nie podpisano jeszcze stosownych umów, 
aczkolwiek umowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Poznaniu dzisiaj przyszła, na dzień 22 czerwca w aplikacji Aktywne Miasta Zaniemyśl zajmuje 
19 pozycję na 90 zgłoszonych do rywalizacji Gmin, z przejechanymi 15251 kilometrami, co 
jest wartością większą o prawie 6000 km od liczby przejechanych kilometrów podczas 
treningu do rywalizacji trwającej przez dwa miesiące kwiecień-maj, w lipcu podczas 
kolejnego rajdu z cyklu Zaniemyskie Rowerowanie nagrodzonych zostanie 6 najbardziej 
aktywnych rowerzystów, trzy kobiety i troje mężczyzn, z przejechaną największą ilością 
kilometrów, osoby zainteresowane dotacją z Programu Czyste Powietrze dla domów 
jednorodzinnych przy wymianie pieca, stolarki okiennej i drzwiowej, termomodernizacji 
mogą skorzystać z usług pomocy wypełnienia wniosku w Urzędzie Gminy w Zaniemyślu, 
materiał informacyjny dostępny jest również na stronie Gminy, w zakładce - Czyste 
Powietrze, w związku z wdrożeniem w Urzędzie Gminy Zaniemyśl systemu e-urząd i aplikacji 
mobilnej m-instytucja informujemy, że aplikacja Kiedy Śmieci będzie funkcjonowała w naszej 
Gminie tylko do końca tego roku, równocześnie jej funkcjonalność zapewni aplikacja m-
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instytucja, czas na odpady, już dziś zachęcamy do pobrania i zainstalowania aplikacji m-
instytucja dzięki niej w jednym miejscu można sprawdzić nie tylko harmonogram wywozu 
odpadów ale również załatwić inne ważne sprawy, sprawdzić i opłacić podatki, złożyć 
elektroniczne deklaracje i pisma, odebrać decyzję podatkową, m-instytucja to jedna 
aplikacja, która zapewnia kontakt z Urzędem Gminy Zaniemyśl na wielu płaszczyznach, 
wszystkich którym trudność sprawi instalacja i obsługa nowej aplikacji zapraszamy do Urzędu 
Gminy Zaniemyśl z przyjemnością pomożemy i wyjaśnimy wątpliwości, i w okresie 
międzysesyjnym w zakresie gospodarki nieruchomościami I Ochrony zabytków, rolnictwa i 
ochrony przyrody, wydałam jedno zarządzenie z dnia 23 czerwca w sprawie powołania stałej 
komisji przetargowej, celem przeprowadzenia przetargów na wydzierżawienie lub wynajęcie 
nieruchomości, kolejne informacje z zakresu Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, w 
dniu 21 czerwca podpisana została umowa na wykonanie programu funkcjonalno-
użytkowego czyli tak zwanego PFU, budowy oczyszczalni ścieków z zastosowaniem 
innowacyjnej niskoemisyjnej technologii w zakresie unieszkodliwiania odpadów z 
podwyższonym usuwaniem azotu i fosforu, na działce geodezyjnej 126 w miejscowości 
Jeziory Małe, wykonawcą będzie PPHU Sadeko Mirosław Nowak z miejscowości Piotrów, na 
kwotę 146370 zł, z terminem wykonania programu do 31 sierpnia bieżącego roku, jesteśmy 
w trakcie realizacji zadania naprawy nawierzchni dróg gruntowych polegających na 
profilowaniu dróg gruntowych, i zadanie zostało wykonane, czy jest wykonywane przez firmę 
PUH Cynk, Sosnowiec ulica Nadwarciańska 8, ze Śremu, na kwotę 73 062 zł, z uwagi na 
warunki atmosferyczne termin wykonania zadania został wydłużony i teraz obejmuje do 9 
lipca, w ramach profilowania dróg została dokonana poprawa nawierzchni w miejscach 
newralgicznych poprzez utwardzenie kruszywem i uwałowaniem ulicy Ogrodowej w 
miejscowości Zaniemyśl, została zlikwidowana ogromna wyrwa, w której gromadziła się 
woda, w trakcie realizacji utwardzania dróg gruntowych gminnych na odcinku o długości 180 
m i szerokości 4 m w miejscowości Jaszkowo także, o długości 540 metrów w Lubonieczku na 
ulicy Błękitnej, również zadanie zostało wykonane przez firmę PUH Cynk, Sosnowiec, ze 
Śremu, na kwotę 112176 zł, trwają prace budowlane na terenie Skateparku Zaniemyśl, 
niestety dopiero 12 lipca będą montowane urządzenia, dlatego że wykonawca zmienia 
technologie, inne formy będą, nowe formy, które są lepsze i po prostu troszeczkę dłużej na 
to poczekamy, trwają jeszcze prace budowlane rewitalizacji plaży w Zaniemyślu, przy 
budowie ścieżek, wiaty na sprzęt oraz przy istniejącym budynku, przewidywane zakończenie 
inwestycji na początku lipca bieżącego roku, na 7 lipca również jest planowane otwarcie 
kąpieliska, mamy nadzieję, że to wszystko nam się tak zepnie na tego 7 lipca, aczkolwiek 
wykonawca ma termin do 20 lipca, na bieżąco trwa realizacja funduszy sołeckich, zamówiono 
lampy solarne i ławki parkowe, zlecono wykonanie obiektu budowlanego o konstrukcji 
drewnianej bez pokrycia dachowego i podłoża w miejscowości Polesie tak zwany wigwam, 
zrealizowano wiatę i boisko do siatkówki w miejscowości Zwola, zakupiono piasek na dwie 
plaże przy jeziorze Jeziory Małe, do dnia 15 lipca lub do wyczerpania środków finansowych w 
Biurze Podawczym Urzędu Gminy Zaniemyśl można składać wnioski o udział w realizacji 
zadania pod nazwą 'Likwidacja wyrobów budowlanych zawierających azbest z terenu Gminy 
Zaniemyśl w roku 2023', formularz wniosku można pobrać ze strony internetowej pod 
adresem www.zaniemysl.pl i teraz na bieżąco, to tylko tak dla informacji, na bieżąco trwa 
koszenie poboczy przy drogach gminnych, my kosimy na bieżąco w miarę potrzeb, na 
drogach powiatowych było jedno koszenie wykonane, które się odbyło na przełomie maja i 
czerwca, i tutaj dla informacji, do dziś pobocza dróg powiatowych nie zostały oczyszczone z 
piasku, my w swoim zakresie czyścimy tutaj w Zaniemyślu te newralgiczne punkty, przy 
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przejściach dla pieszych, czy przy kolejce, przy zatokach autobusowych i teraz jednostki 
oświatowe, 23 czerwca w szkołach podstawowych na terenie Gminy Zaniemyśl odbyło się 
uroczyste zakończenie roku szkolnego 2022-2023, Szkoła Podstawowa imienia Ryszarda 
Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, 31 maja odbyło się kolejne spotkanie dla rodziców 
z profesorem Franciszkiem Rajewskim, podczas którego zostały omówione wyniki 
prowadzonych w szkole badań ortopedycznych oraz wskazano działania profilaktyczne, 14 
czerwca uczennica klasy ósmej Oliwia znalazła się w ścisłym finale Ogólnopolskiego Konkursu 
Wiedzy o zdrowym trybie życia 'Trzymaj formę' organizowanego przez GIS w Warszawie, 
żeby zakwalifikować się do finałowej 19-stki konkursu Oliwia pokonała 6280 uczestników z 
całego kraju, serdeczne gratulacje dla Oliwii, 17 czerwca miała miejsce uroczystość 50-lecia 
nadania Szkole Podstawowej w Zaniemyślu imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego, 19 
czerwca przeprowadzono debatę uczniów klas 8 na temat 'Czy Zaniemyśl powinien odzyskać 
prawa miejskie', Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, 9 czerwca uczniowie klas siódmych i 
ósmych nagrali debatę oksfordzką na temat 'Czy Zaniemyśl powinien mieć prawa miejskie', 
16 czerwca zakończył się trwający przez cały rok szkolny ogólnopolski program języka 
angielskiego Lingos, w projekcie wzięli udział uczniowie klas IV, V, Przedszkole Samorządowe 
w Zaniemyślu, 27 maja odbył się festyn z okazji Dnia Rodziny, na uczestników czekało wiele 
atrakcji, 2 czerwca w ramach Dnia Dziecka wszystkie przedszkolaki wyjechały na wycieczkę 
do Westernlandu w Józefowie, dzieci wzięły udział w programie, gdzie w formie zabawy i w 
fabule westernowej mogły się przenieść w świat Dzikiego Zachodu, 20 czerwca w sali GOK-u 
odbyło się uroczyste zakończenie roku przedszkolnego, pożegnanie zerówek, 23 czerwca 
przedszkolaki wzięły udział w akcji Think Before You Drive, jest to program edukacyjny 
stworzony przez firmę BRIDGESTONE, podczas którego dzieci poznają najważniejsze zasady 
bezpieczeństwa na drodze, Szkoła Podstawowa w Pigłowicach, 2 czerwca odbył się Festyn 
Rodzinny, głównym założeniem imprezy było miłe, aktywne i pomysłowe spędzanie wolnego 
czasu całej społeczności szkolnej, 13 czerwca uczennica Gabriela zajęła pierwsze miejsce w 
Wojewódzkim Konkursie Literackim 'Manufaktura Słowa' organizowanym przez MDK nr 2 w 
Poznaniu, pod patronatem Kuratora Wielkopolskiego Oświaty, Gabrysia otrzymała nagrodę 
Jury w Turnieju Jednego Wiersza, gratulacje dla Gabrieli, 20 czerwca Ludwik uczeń klasy 8b 
zajął trzecie miejsce w Powiatowym Konkursie Recytatorskim 'ROLA', organizowanym przez 
Zespół Szkół Rolniczych w Środzie Wielkopolskiej, gratulacje dla Ludwika, gospodarka, i teraz 
Zakład Gospodarki Komunalnej, gospodarka wodno-ściekowa, na zlecenie odbiorcy usług 
spółka wykonała 3 przyłącza wodociągowe i 2 przyłącza kanalizacyjne, spółka otrzymała 
pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na zakup i montaż paneli 
fotowoltaicznych na stacji wodociągowej w Polwicy, w kwocie 140500 zł, z możliwością 
umorzenia 30% co stanowi kwotę 42150 zł, Hala widowiskowo-sportowa, wynajmowano 
szatnie na meczu drużyny KŁOS, nadal odbywają się zajęcia Jogi, w związku z korzystnymi 
warunkami pogodowymi obecnie z Hali korzysta tylko jeden klient, w dniu 17 czerwca na Hali 
widowiskowo-sportowej odbyły się obchody 50-lecia nadania Szkole imienia Ryszarda 
Wincentego Berwińskiego, stosowne wzmianki umieszczono na stronie hali oraz na 
Facebooku, dodatkowo całą uroczystość w oficjalnej części transmitowano na żywo na 
Facebooku Hali, działalność usługowa, od dnia 29 maja spółka na podstawie zleceń z Gminą 
wykonuje prace porządkowe oraz inne roboty na terenie Gminy Zaniemyśl, Zakład na 
zlecenie mieszkańców Gminy wykonywał usługi koparko-ładowarką, spółka na bieżąco 
świadczy usługi wywozu nieczystości płynnych z terenu Gminy Zaniemyśl i na bieżąco 
wykonuje prace zlecone z zakresu utrzymania zieleni, świadczone na rzecz mieszkańców 
Gminy Zaniemyśl, spółka wykonała utwardzenie płytami drogowymi wskazanych zakresów 
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dróg w miejscowości Lubonieczek, ponadto wykonano cykliczne prace porządkowe na 
terenie Gminy, między innymi sprzątanie ścieżki pieszo-rowerowej, opróżnianie gminnych 
koszy na śmieci, informacje ogólne, w dniu 15 czerwca odbyło się posiedzenie Rady 
Nadzorczej, na której zostało przedstawione sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z 
działalności Zarządu spółki, Rada Nadzorcza pozytywnie zaopiniowała obydwa sprawozdania, 
za rok 2022 Spółka wypracowała zysk netto w kwocie 43992 zł i 91 gr, w 2021 było to 12065 
zł i 56 gr, który zostanie przekazany na kapitał zapasowy, a następnie przeznaczony na spłatę 
kredytów spółki zaciągniętych na inwestycje, kredyty i pożyczki na dzień bilansowy wynosiły 
5256892 zł i 61 gr, natomiast całość przychodów spółki wyniosła 4173707 zł i 71 gr, koszty 
całkowite wyniosły 4173707 zł i 71 gr, a podatek dochodowy za 2023 rok 5103 zł, w spółce 
przygotowano audyt w zakresie prowadzenia ksiąg rachunkowych rachunkowych za rok 
2022, w którym również pozytywnie zaopiniowana zarówno księgi rachunkowe jak i 
sprawozdanie finansowe, spółka sukcesywnie wykonuje remonty wyeksploatowanego 
sprzętu własnymi siłami, ogranicza to znacząco koszty napraw, w ostatnim czasie wykonano 
kapitalny remont wózka jezdnego beczkowozu Meprozet 6 metrów sześciennych, obecnie 
rozpoczęto kapitalny remont kosiarki bijakowej, spółka o swych działaniach informuje na 
bieżąco mieszkańców Gminy przez stronę internetową i profil Fecebookowy, informacje z 
działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, Ośrodek przygotowuje się do merytorycznego 
przyjęcia Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej Opieka Wytchnieniowa oraz 
Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej, edycja 2023, które finansowane są w całości ze 
środków Funduszu Solidarnościowego, również w najbliższym czasie będzie realizowany 
Program Korpus Wsparcia Seniora na rok 2023, objętych wsparciem zostanie 16 seniorów w 
wieku 65 lat i więcej, obecnie są rozpatrywane wnioski o stypendia socjalne dla uczniów na 
rok 2022/2023, zostało złożonych 17 wniosków, wydano 15 decyzji pozytywnych, natomiast 
dwa wnioski nie zostały rozpatrzone ze względu na przekroczenie dochodu, wypłata nastąpi 
do dnia 30 czerwca, od początku roku przyjęto 17 wniosków o wydanie Karty Dużej Rodziny, 
4 czyli cztery wnioski od ostatniej sesji, złożono 11 wniosków i wystawiono 10 zaświadczeń o 
wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu, dane te niezbędne są do ubiegania się o 
dofinansowanie z Programu Czyste Powietrze, od ostatniej sesji był to jeden wniosek, 
wypłacono świadczenia na zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia dla 11 obywateli 
Ukrainy, dla czterech wnioskodawców na kwotę 10720 zł, kolejna wypłata nastąpi po 
otrzymaniu wnioskowanych środków na ten cel, do dnia dzisiejszego wpłynęło 30 wniosków 
o wypłatę refundacji podatku VAT za dostarczone paliwa gazowe w 2023 roku, w związku z 
przekroczeniem kryterium dochodowego wydano 11 decyzji odmownych, dwa wnioski 
zostały wycofane przez wnioskodawców, a 17 wniosków zostanie rozpatrzonych pozytywnie 
po otrzymaniu środków na ten cel, na bieżąco przyjmowane są wnioski, wydawane decyzje 
ze świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego, dodatków mieszkaniowych, pomocy 
społecznej i wszystkich innych spraw z zakresu działalności Ośrodka, informacja z działalności 
Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu, we wskazanym okresie Gminny Ośrodek Kultury 
oprócz prowadzenia regularnych zajęć artystycznych realizował następujące wydarzenia, 3 
czerwca wraz z Gminą Zaniemyśl, Sołectwem Zaniemyśl oraz OSP Zaniemyśl 
zorganizowaliśmy Festyn Rodzinny z okazji Dnia Dziecka połączony z obchodami 110-lecia 
OSP Zaniemyśl, w dniach od 8 do 11 czerwca w amfiteatrze odbył się Zlot Foodtrucków, który 
rozpoczął cykl wydarzeń w ramach 'Lata w Zaniemyślu', w ramach akcji 'Lato w Zaniemyślu' 
odbędzie się 7 koncertów, 3 potańcówki, 3 teatrzyki dla dzieci, pokazy kina plenerowego, 
kiermasze książki, zawody wędkarskie i wiele innych, w sumie na przestrzeni trzech miesięcy 
odbędzie się 40 wydarzeń, zdecydowana większość z nich jest bezpłatna dla uczestników, 
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szczegóły znajdują się na stronie gok.zaniemysl.pl, w zakładce 'Lato w Zaniemyślu', 
serdecznie zapraszamy, 17 czerwca w ramach XXI Zlotu Garbusa odbyła się parada garbusów, 
które odwiedziły Zaniemyśl, podczas spotkania w amfiteatrze odbył się konkurs na 
najpiękniejszego garbusa w całej wsi, i teraz 20 czerwca w GOK-u bezpłatnie użyczyliśmy salę 
na zakończenie roku sześciolatków z Przedszkola Samorządowego Kolorowy Świat, 21 
czerwca zakończył się nabór inicjatyw w ramach Programu 'Kulturalna Mobilizacja 
Mieszkańców Gminy Zaniemyśl', do udziału w konkursie zgłoszono 9 inicjatyw, 27 czerwca 
nastąpi wybór inicjatyw oraz przyznanie dofinansowania, w puli otrzymanej od Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego jest 30 000 zł, dzięki którym będziemy mogli wspólnie z 
mieszkańcami zrealizować wybrane przez Komisję wydarzenia, w skład Komisji wejdą autorzy 
zgłoszonych inicjatyw, 22 czerwca odbył się koncert 'W krainie bajek', w wykonaniu 
wokalistów uczęszczających na zajęcia do Gminnego Ośrodka Kultury, w trakcie koncertu ze 
sceny wybrzmiały piosenki z najpiękniejszych bajek Disneya, 23 czerwca w ramach Programu 
dofinansowanego ze środków Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 'Kulturalne 
Podróże na Wydarzenia Małe i Duże' odbył się wyjazd do Muzeum Pałac w Rogalinie, grupa 
50 osób, w tym uczestników Klubu Seniora oraz podopiecznych zaniemyskiego OPS-u 
zwiedziła Muzeum, galerię obrazów, wystawy związane z rodem Raczyńskich oraz piękny 
park, kolejny wyjazd w ramach Programu odbędzie się we wrześniu, 24 czerwca odbył się na 
Wyspie Edwarda pierwszy w ramach 'Lata w Zaniemyślu' koncert, grupa Follow Rivers, 
zauroczyła gości piękną nastrojową muzyką, 25 czerwca odbył się w amfiteatrze festyn z 
okazji Powitania Lata, podczas wydarzenia odbył się Kiermasz Książki Używanej i innych 
różności, animacje dla dzieci oraz zabawa na dmuchańcach, w minionym miesiącu Gminny 
Ośrodek Kultury złożył dwa wnioski o dofinansowanie, pierwszy w ramach konkursu Fundacji 
Lotto 'Sportowo Kulturalne Lokalnie', został złożony wniosek 'Doposażmy w LOT TO 
kulturalne miejsce', w ramach którego staramy się o pozyskanie 50000 zł na zakup 
fortepianu elektronicznego, instrumentów perkusyjnych oraz wyposażenie pracowni 
plastycznej i ceramicznej, w ramach Programu Fundacji BGK 'Moja Mała Ojczyzna' został 
złożony wniosek 'Muralmania Wizje Sztuki Społecznej', w ramach którego staramy się o 
pozyskanie 30000 zł na cykl warsztatów oraz wykonanie z mieszkańcami muralu na 
amfiteatrze, i teraz informacje z Biblioteki, z okazji XXII Tygodnia Czytania Dzieciom 
Biblioteka zaprosiła Panie Seniorki do czytania dzieciom, w ciągu dwóch dni 5 i 6 czerwca 
Panie czytały dzieciom z Przedszkola Samorządowego, między innymi wiersze Aleksandra 
Fredry, ponieważ w tym roku przypada 230 rocznica urodzin Aleksandra Fredry i został on 
ogłoszony jednym z patronów bieżącego roku, odbyło się po jednym spotkaniu Klubowiczów 
Dyskusyjnego Klubu Książki w dniu 30 maja bieżącego roku oraz Klubowiczów Dyskusyjnego 
Klubu Filmowego w dniu 13 czerwca, z okazji XX Ogólnopolskiego Tygodnia Bibliotek 
przypadającego od 8 do 15 maja Biblioteka zaproponowała czytelnikom konkursy literackie i 
plastyczne, w konkursie 'Limeryki dla Wisławki' z okazji roku Wisławy Szymborskiej wzięło 
udział 5 uczestników, w tym czterech ze Szkoły Podstawowej ze Śniecisk, 
współorganizatorami była Szkoła ze Śniecisk, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, która ufundowała dla wszystkich uczestników konkursu nagrody, nagrodzono 
też dwie osoby za udział w czterech innych konkursach, wyróżniono także najaktywniejszych 
czytelników Biblioteki za ubiegły rok, w dniu 22 maja Biblioteka wypełniła raport końcowy do 
Instytutu Książki z wydawania wyprawek czytelniczych za okres od września 2022 roku do 
maja 2023, podajemy najważniejsze informacje, ilość wydanych wyprawek czytelniczych w 
naszej placówce to 36 sztuk, w tym dla nowo zapisanych dzieci przedszkolnych 33, z tego od 
stycznia bieżącego roku do maja zapisano do Biblioteki 20 osób, ilość wydanych dyplomów 



str. 16 

 

dla dzieci 12, Biblioteka zaprasza do dalszych zapisów dzieci z rocznika 2016-2019, bo 
wyprawki czekają jeszcze na dzieci w całym obecnym roku, i sprzedaż końcowa paliwa 
stałego, wnioski do 30 czerwca, przypominamy, że tylko do 30 czerwca można składać w 
Urzędzie Gminy Zaniemyśl wnioski o preferencyjny zakup węgla kamiennego dla 
gospodarstwa domowego, nie obowiązuje limit ilościowy, niezależnie czy mieszkaniec 
zakupił już węgiel w ilości maksymalnej przewidzianej ustawą, zakupu mogą dokonywać 
również mieszkańcy spoza Gminy Zaniemyśl, przypominam, że mamy, zostało nam jeszcze 19 
ton orzecha, i teraz jeszcze jedna wiadomość taka, która się wydarzyła wczoraj, a wiem, że 
spowodowała dosyć dużo, duże zamieszanie, mianowicie wczoraj otrzymałam informację, że 
najprawdopodobniej pomost, który łączy ląd z Wyspą, coś się z nim stało, po stwierdzeniu, 
po przybyciu na miejscu i stwierdzeniu, że kotwy które kotwiczą pomost na całej długości 
zostały pozrywane, co mogę powiedzieć, zarządziłam ewakuację mieszkańców, znaczy ludzi 
przebywających na terenie Wyspy na ląd, zrobiliśmy to za pomocą oczywiście Straży 
Pożarnej, były łódki, które zabezpieczały pomost i Strażacy, którzy przeprowadzali około 50 
osób tak, że nikt się nie utopił, nie było żadnej miny, nie zerwały się liny, kotwy, które są 
wzdłuż pomostu są, niestety się poodrywały, jestem w kontakcie i ze Starostą, i z Prezesem 
PCI, do którego należy pomost, jutro mamy spotkanie o 7:00, 7:30, z tego co, znaczy z 
informacji przekazanych oczywiście pomost zostanie naprawiony i tutaj prezes PCI wyraził 
chęć naprawy, i szybkiej, i szybkiej pomocy w tej sprawie, zarówno Starosta jaki Prezes, więc 
myślę, że to już jest kwestia czasu, tylko żeby to naprawić, tak, że dziękuję bardzo  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo za przedstawione informacje, czy są pytania, bardzo proszę Radny Michał 
Marciniak  
 
Radny Michał Marciniak 
dziękuję za udzielenie głosu, ja mam trzy pytania do Pani Wójt będę je zadawał po kolei, żeby 
dać możliwość Pani Wójt na odpowiedzenie każdego z nich po zadanym pytaniu, pierwsze 
moje pytanie Pani Wójt dotyczy tego co dzieje się w Urzędzie Gminy w ostatnim czasie, 
mając na myśli ostatni czas chodzi mi tutaj o ostatnie kilka miesięcy za Pani rządów pod 
kątem współczynnika rotacji jeżeli chodzi o personel, ponieważ ten współczynnik rotacji jest 
na bardzo wysokim poziomie, doszły mnie również takie niepokojące głosy, informacje, które 
potwierdziłem, że w minionym tygodniu kolejna osoba, słychać w ogóle, raz, dobrze jest, 
okej  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
troszkę bliżej po prostu  
 
Radny Michał Marciniak 
dobrze to takim razie do meritum, doszły mnie takie niepokojące słuchy, że w minionym 
tygodniu kolejna osoba, kolejny pracownik, wieloletni pracownik Urzędu Gminy złożył 
wypowiedzenie, może by nie było w tym nic dziwnego, bo każdy ma prawo oczywiście 
zmieniać pracę, ma prawo odchodzić, gdyby nie fakt, że to wypowiedzenie, które zostało 
złożone przez tego wieloletniego pracownika ma charakter trybu natychmiastowego z winy 
pracodawcy, tak to zostało sformułowane i przedstawione, osoba, która złożyła to 
wypowiedzenie jako główne powody swojego wypowiedzenia podała kwestie, które mają 
znamiona mobbingu w Urzędzie, to jest dyskryminacja pracownicza, zaniżanie oceny 
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pracownika, zaniżanie jego wartości, naśmiewanie i takie powody zostały przez tą osobę 
przedstawione, ta osoba pracowała wcześniej w Gminie przez wiele lat, była bardzo 
cenionym pracownikiem i doszło do takiej sytuacji, że doznała uszczerbku na zdrowiu, który 
został spowodowany znamionami mobbingu, tak ona twierdzi i takie złożyła wypowiedzenie i 
z informacji, które ja posiadam jest też kierowana sprawa do sądu pracy o zadośćuczynienie, 
za uszczerbek na zdrowiu spowodowany mobbingiem w pracy i chciałbym po prostu Panią 
Wójt o ustosunkowanie się do tej sprawy i o wyjaśnienie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Pani Wójt  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
po pierwsze mamy ochronę danych osobowych  
 
Radny Michał Marciniak 
przepraszam bardzo okej, przepraszam, bo ja tylko chciałem powiedzieć, że jakby ta osoba 
mi udzieliła możliwość posługiwania się imieniem i nazwiskiem, bo się ze mną kontaktowała 
osobiście tak, że chodziło o Panią Ewelinę Siudzińską, Kawicką z domu  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
ale ja nie mam takiej zgody, żeby odpowiadać na pytania bezpośrednio pracownika i powiem 
tak, że jeżeli chodzi o mobbing mamy wdrożone w Urzędzie Gminy Zaniemyśl procedury i na 
dzień dzisiejszy co mogę powiedzieć, że to jeżeli jest złożony, jeżeli jest złożony pozew, o 
którym ja na razie nic nie wiem  
 
Radny Michał Marciniak 
w trakcie przygotowywania, taką informację otrzymałem  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
to rozstrzygnie sąd powszechny i naprawdę to jest bardzo krzywdzące, żeby mówić coś 
takiego publicznie nie mając pewnych, pewnych dowodów, naprawdę można powiedzieć, że 
to są, że to może mieć nawet znamiona pomówienia dlatego, że to od tego jest sąd jeżeli 
faktycznie Pani złoży, jeżeli Pani złoży wypowiedzenie, a do takiego miała prawo, ma prawo 
różnie się czuć ale też druga strona, która jest tutaj ma prawo się też wypowiedzieć i od tego 
jest sąd powszechny  
 
Radny Michał Marciniak 
Pani Wójt ja tylko chcę, żeby Pani mi potwierdziła czy takie wypowiedzenie zostało złożone i 
czy te argumenty, które ja podałem zostały stwierdzone, by teraz część osób może 
zrozumieć, że ja kogoś pomawiam, tak, mi chodzi tylko o to czy takie wypowiedzenie zostało 
złożone, bo ja się martwię o to, że za chwilkę kolejną sprawę w sądzie przegramy i będzie 
trzeba tej osobie zapłacić zadośćuczynienie, to jest jedno moje zmartwienie, a drugie, że 
faktycznie może coś się złego dzieje i trzeba przeprowadzić jakiś audyt wewnętrzny, może 
wprowadzić jakieś szkolenia dla pracowników na szczeblach kierowniczych, żeby takie 
sytuacje więcej nie miały miejsca, taka była intencja  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
powiem tak, ja nie mogę Panu udzielać takich informacji, bo to są, to jest ochrona danych 
osobowych i pomimo tego, że Pan dostał pozwolenie od tutaj Pani, ja takich informacji nie 
mogę przekazywać, według moich informacji nic się nie dzieje takiego, żeby trzeba było 
przeprowadzać nie wiadomo jakie szkolenia dla kadry kierowniczej i naprawdę ze spokojem 
Szanowni Państwo, jeżeli Pan zna jedną stronę należało wysłuchać drugiej strony i od tego w 
tej sytuacji jest sąd a nie tego na forum publicznym i nie wiem wyciągania informacji, których 
ja nie mogę po prostu udzielić i mogę tylko Panu powiedzieć, że to jest, że to to jest po 
prostu ochrona danych osobowych  
 
Radny Michał Marciniak 
ja tylko chciałem Pani Wójt potwierdzić czy taki jest stan faktyczny, że takie wypowiedzenie 
zostało złożone, ja nie mówię, że tak się dzieje w Urzędzie, tak, ja po prostu taką informację 
otrzymałem i jestem tym zaniepokojony, druga kwestia, czy Urząd Gminy ma założoną 
sprawę w sądzie pracy z byłą Panią Dyrektor naszego, naszej opieki społecznej, dotyczącą 
niesłusznie udzielonej nagany tutaj przez Urząd, nie wiem czy przez Panią Wójt czy przez 
Panią Sekretarz  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
wpłynęła, wpłynął pozew i odpowiedź została udzielona na razie nie dostaliśmy żadnej 
odpowiedzi  
 
Radny Michał Marciniak 
i ostatnie pytanie z podobnej materii, czy to prawda, że Gmina Zaniemyśl, Urząd Gminy 
Zaniemyśl przegrał w sądzie, w sądzie pracy z byłym Panem Dyrektorem Ośrodka Kultury 
odnośnie niesłusznie nadanej nagany i w związku z tym Gmina, Urząd Gminy Zaniemyśl 
musiał wypłacić, musiała wypłacić odszkodowanie i jakiego rzędu to było odszkodowanie  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
powiem tak, jeżeli chodzi o zarzuty w stosunku do mnie, zarzuty zostały oddalone, żadnego, 
żadnego odszkodowania nie płaciliśmy i płacić nie będziemy, tak, że troszeczkę tutaj jest  
 
Radny Michał Marciniak 
ja mam informację, że odszkodowanie, zadośćuczynienie, jakaś ugoda, że coś zostało 
wypłacone, że budżet Gminy został nadszarpnięty jeśli chodzi o sprawę byłego Pana 
Dyrektora Ośrodka Kultury  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
z pewnością nie, tu może to potwierdzić Pani Skarbnik, jeżeli chodzi o zarzuty w stosunku do 
mnie wszystkie zostały oddalone, a nie było żadnych zasądzonych, żadnych kosztów i ani 
żadnych kosztów, ani żadnych odszkodowań  
 
Radny Michał Marciniak 
okej, dziękuję za informację  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję, czy jeszcze ktoś chciałby zadać pytanie, nie widzę w takim razie przejdziemy do 
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kolejnego, punktu interpelacje i zapytania Radnych 
 
5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć interpelację, też nie widzę, przechodzimy do 
kolejnego punktu, punkt szósty, odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych 
 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
na poprzedniej sesji nie było interpelacji w związku z tym nie ma odpowiedzi, punkt 
wyczerpany, przejdziemy do punktu siódmego 
 
7. Podjęcie uchwał: 
 
1) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 
przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, bardzo proszę Radna 
Katarzyna Gomułkiewicz  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
bardzo dziękuję ja tak naprawdę to nie mam pytań, mam nadzieję, że mogę się też 
wypowiedzieć bez znaku zapytania na końcu, bo ja tylko chciałam wyjaśnić, na poprzedniej 
sesji już kiedy głosowaliśmy zmianę budżetu to ja się wstrzymałam i dzisiaj zagłosuję w 
podobny sposób  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
przepraszam troszeczkę bliżej mikrofon też  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
przepraszam, ja tylko chciałam wyjaśnić dlaczego tak a nie inaczej głosuję, na poprzedniej 
sesji wstrzymałam się kiedy była głosowana zmiana budżetu i dzisiaj zagłosuję w podobny 
sposób, tutaj Pani Skarbnik w ostatnim zdaniu powiedziała ile wynosi deficyt w tej chwili 
budżetu, to jest ponad 10 milionów, może bardziej obrazową informacją byłoby to gdybyśmy 
powiedzieli, że to jest 1/4 naszych dochodów, wydajemy o jedną znaczy planujemy wydać o 
1/4 więcej niż spodziewamy się uzyskać z różnych źródeł, no ja po prostu w ten sposób nie 
gospodaruję i nie wydaję więcej niż, niż zarabiam, wiadomo czasami bierzemy kredyty kiedy 
mamy większe wydatki majątkowe, kupujemy samochód, albo jakąś nieruchomość, 
natomiast tutaj ten deficyt to w przeważającej mierze są wydatki bieżące, tak, na bieżącą 
działalność Gminy, no takie proste, komentarz jaki się nasuwa to, to że żyjemy ponad stan, 
no i dlatego po prostu nie mam odwagi, żeby głosować za takim budżetem, tutaj w 
międzyczasie, między poprzednią sesją a dzisiejszą sesją było spotkanie Rady, specjalne 
posiedzenie, na którym omawialiśmy możliwości wprowadzenia oszczędności do tego 
budżetu, tutaj niektóre propozycje wysunięte przez Panią Skarbnik zostały wprowadzone do 
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tej uchwały, pomysły wskazywane przez Radnych jeszcze nie, nie ma, natomiast po 
wprowadzeniu tych zmian przy jednoczesnym wprowadzeniu innych wydatków no ten 
deficyt nie zmienił się, on jest nieznacznie mniejszy od tego, który był w uchwale głosowany 
miesiąc temu, a jeżeli chodzi o te wydatki, przepraszam, wynik bieżący no to jest po prostu 
większy, jeszcze więcej pieniędzy brakuje nam na działalność bieżącą, mam wystarczająco 
dużo zaufania do Pani Skarbnik, żeby, jeżeli ona to proponuje to nie głosuję przeciw, no bo 
wierzę, że na podstawie jej wiedzy fachowej jakoś to gra, natomiast no nie mam takiego 
przekonania, że można wydawać więcej niż się ma i stąd to moje wstrzymanie, nie wiem czy 
teraz jak będzie ten przyjęty za chwilę budżet przekazany do wykonywania, latem czy coś się 
zmieni, jeżeli chodzi o dochody, tutaj były rozmowy, że są jeszcze szanse na pozyskanie 
dochodów z różnych, być może to wpłynie na ten wynik jak na jesieni się spotkamy to już 
będzie inna sytuacja, a może dalej trzeba będzie szukać oszczędności, ja wtedy pewnie 
powrócę do pomysłu, który podałam na Komisji, a który nie został przez Państwo podjęty 
ponieważ uważam, że jeżeli chcemy na komuś narzucać to powinniśmy zacząć sami od 
siebie, no ale to zobaczymy na jesieni, dziękuję  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo  
 
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
przepraszam, ja jeśli mogę to dodam, znaczy potwierdzam to co mówiła Pani Radna, 
mieliśmy spotkanie tylko dedykowane budżetowi Gminy, gdzie po zamknięciu roku 2022 
przekazałam Państwu informację jaki jest obecnie jakby nasz stan finansowy, jakimi 
oszczędnościami z poprzednich lat dysponujemy, gdzie widzę zagrożenia, daliśmy sobie 
ostateczny czas do jakbym sesji wrześniowej, gdzie no tam już podejmiemy jakby pewne 
kroki w sensie takim, że mam nadzieję, że powprowadzamy dodatkowe, dodatkowe 
dochody, czy wprowadzimy jeszcze zmiany po stronie wydatków, o których właśnie 
rozmawialiśmy na tej wspólnej Komisji ale ze względu na inne czynności, które się jeszcze 
odbywają w trakcie czekamy na ich rozwiązanie, myślę, że jeszcze we wrześniu, że tak 
powiem, cały czas jakby analizujemy budżet nie tylko za rok 2022 ale cofamy się wstecz 
nawet do roku 2018, żeby jakby porównać, porównać te kwoty i wnioski oczywiście Państwu 
przekażemy, mogę tylko powiedzieć, że nie powiem żadnej nowości wszyscy Państwo wiecie, 
że w roku 2022, nie będę podawała jakby przyczyn, ale nie tylko budżety jednostek 
samorządu terytorialnego ale również nas jako gospodarstwa indywidualne dotknęła inflacja, 
której skutki nie tylko czuliśmy w roku 2022 ale odczuwamy również w roku bieżącym i 
myślę, że niestety to się przełoży na kolejne lata, w związku z powyższym tak, takie rozmowy 
będzie musieli podjąć, znamy miejsca, czy punkty takie newralgiczne jeśli chodzi o nasz 
budżet, gdzie jakby podejmiemy decyzję, bo widzimy, że tam te koszty, które są zadaniami 
własnymi Gminy niestety między innymi przez te czynniki, o których mówiłam, czy przez 
niestety sam COVID rosną, dokonując tych porównań też jest ciężko ponieważ to nie są lata 
tak, nie są, to nie są lata wszystkie podobne do siebie, niestety był COVID, następnie, który 
nie trwał rok tylko niestety dłuższy okres, nadal mamy konflikt z Ukrainą, inflację i nie ma 
odniesienia roku do roku, żeby faktycznie móc wyciągnąć takie spostrzeżenia zupełnie, że tak 
powiem, wynikające z porównania jednego roku do drugiego, ale takie działania z naszej 
strony prowadzimy i na pewno na spotkaniu wrześniowym jeszcze raz jakby wrócimy do 
tematu, jesteście Państwo jakby o stanie Gminy informowani na bieżąco, od samego 
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projektu budżetu przy każdej okazji, które, gdzie byłaby możliwość Państwu informację taką 
przekazywałam, dziękuję bardzo  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy są jeszcze pytania, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał 
się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy do 
głosowania  
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, 
Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, 
Ewa Wiatr-Gawlak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Katarzyna Gomułkiewicz, Kamila Kołacka, Michał Maliński 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
Radny Tomasz Grabowski 
Panie Przewodniczący, wcisnąłem równocześnie guzik głosowania i wyskoczyła mi tabelka, 
chciałbym zmienić głos, że wstrzymuję się  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
trochę późno ale  
 
Radny Tomasz Grabowski 
tak wyskoczyło akurat tabela w międzyczasie, bo nie pokazywała się przez chwilę, więc 
myślałem, że muszę wcisnąć guzik głosowania  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
Pani Mecenas czy możemy to zmienić teraz  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
myślę, że trzeba, bo liczy się to jaką intencję miał Pan Radny, no to jest istota, to jest po 
prostu wynik błędu tak by można powiedzieć, można by spróbować zrobić reasumpcję 
głosowania i powtórzyć po prostu, bo jest błąd, chyba to byłoby najprostsze, No bo tu 
musimy albo uwzględnić w głosowaniu głos Pana Radnego, że jest inny niż wcisnął guzik, no 
trudno kłócić się z czyjąś wolą, no to jest przejaw woli  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dobrze, a jakie było Pana zdanie  
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Radny Tomasz Grabowski 
wstrzymuję się od głosu  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew 
Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Michał Maliński 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
stwierdzam, że uchwała została podjęta 
 
Uchwała nr LVI/416/2023 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 
 
2) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 
przedstawiła Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z 
Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w 
takim razie będziemy głosować 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 
Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał 
Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Tomasz Grabowski 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo dziękuję Pani Skarbnik  

Uchwała nr LVI/417/2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 
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10 - cio minutowa przerwa 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
rozpoczynamy obrady po przerwie 
 
3) projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi przedstawił Kierownik Referatu 
Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, Marcin Baraniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy są pytania do przestawnego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z 
Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektu uchwały, nie widzę, w takim 
razie poproszę o podłączenie głosowania 

Głosowano w sprawie: 
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst 
Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Paweł Kurpik, Michał Marciniak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta  
 
Uchwała nr LVI/418/2023 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 
 
4) projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, Marcin 
Baraniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję czy są pytania do omawianego projektu uchwały, nie ma, czy ktoś z Państwa 
Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 
proszę o podłączenie głosowania 
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Głosowano w sprawie: 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Zaniemyśl.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Bartosz Biskup, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 
Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek 
Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Alina Frąckowiak, Paweł Kurpik, Michał Marciniak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta  
 
Uchwała nr LVI/419/2023 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 
 
5) projekt uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 
Miastem i Gminą Kórnik oraz Gminą Zaniemyśl i Gminą Mosina w zakresie lokalnego 
transportu zbiorowego przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, 
Marcin Baraniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję czy są pytania do omawianego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa 
Radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 
będziemy głosować 
 
Głosowano w sprawie: 
porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a Miastem i Gminą Kórnik oraz 
Gminą Zaniemyśl i Gminą Mosina w zakresie lokalnego transportu zbiorowego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta  
 
Uchwała nr LVI/420/2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 
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6) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych 
stanowiących własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Nieruchomościami 
i Rolnictwa 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy są pytania do omawianego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z 
Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w 
takim razie będziemy głosować 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości rolnych stanowiących własność Gminy 
Zaniemyśl 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta  
 
Uchwała nr LVI/421/2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 
 
7) projekt uchwały w sprawie wyrażania zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Zaniemyśl przedstawił Kierownik Referatu Nieruchomościami i Rolnictwa 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy są pytania do omawianego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z 
Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim 
razie przystąpimy do głosowania 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażania zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (1) 
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Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta  
 
Uchwała nr LVI/422/2023 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 
 
8) projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej przedstawił Kierownik 
Referatu Nieruchomościami i Rolnictwa 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy są pytania do omawianego projektu uchwały, nie ma, czy ktoś z Państwa 
Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 
przystąpimy do głosowania 
 
Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Inwentaryzacyjnej 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 

stwierdzam, że uchwała została podjęta  
 
Uchwała nr LVI/423/2023 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 
 
9) projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 
ławników przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Grześkowiak 
 
czy są pytania do omawianego projektu uchwały, nie widzę, czy to ktoś z Państwa Radnych 
nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie 
będziemy głosować 
 
Głosowano w sprawie: 
powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
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NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta 
 
Uchwała nr LVI/424/2023 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 
 
 
10) projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi przedstawił 
Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Grześkowiak 
 
czy są pytania do omawianego projektu uchwały, bardzo proszę Radna Katarzyna 
Gomułkiewicz  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
bardzo dziękuję, już nie będę powtarzać tego co mówiłam na początku sesji tylko patrząc na 
to uzasadnienie do uchwały, w którym wskazujemy konieczność uzupełnienia postępowania 
wyjaśniającego w sprawie przedmiotowej skargi, a następnie przedłożenia przez Komisję 
Skarg Wniosków i Petycji Radzie Gminy stanowiska i nie wiem czy się nie pakujemy w jakąś 
patową sytuację, bo tak jak powiedziałam na początku już, zgromadziliśmy taką wiedzę, 
którą dało się zgromadzić i nie wypracowaliśmy jednolitego stanowiska, więc nie wiem czy 
się tego doczekamy, no i w związku z tym wydaje mi się, że sytuacja, w której się znajdziemy, 
jeżeli ta uchwała zostanie podjęta będzie świetnie wypełniała znamiona przewlekłości, czyli 
postępowanie jest prowadzone dłużej niż jest to niezbędne do załatwienia sprawy, bo tak jak 
mówię wszystko już wydaje się zostało wyjaśnione  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 
nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy 
głosować 
 
Głosowano w sprawie: 
przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Bartosz Biskup, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Marek Stroiwąs, Ewa 
Wiatr-Gawlak 
PRZECIW (7) 
Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Michał 
Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zbigniew Łyszczarz 
NIEOBECNI (1) 
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Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała nie została podjęta, Pani Mecenas jak uchwała nie została podjęta  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
to wracamy do pytania kto przygotuje te projekty uchwał  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
znaczy po prostu w tej chwili no nie została podjęta, nie idzie nic z tym zrobić  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
mamy czas do 30 czerwca, na szczęście jeszcze jedna sesja przed nami jeszcze w tym 
terminie  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
tak, jak najbardziej  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
oby się udało wypracować stanowisko  
 
Radna Katarzyna Gomułkiewicz 
albo przygotować projekty uchwał  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
albo przygotować projekty uchwał, bo powinny być 
 
radny Bartosz Biskup 
z którymi radni będą mogli się zapoznać i podjąć obiektywną decyzję  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
komisji nie ma, ale na sesję może wejść jeden projekt, nie mogą być dwa projekty, tak jak 
mówiła Radna Katarzyna, w punkcie na rozpatrzenie skargi musi wejść jeden projekt, albo 
tak, albo tak 

Uchwała nie została podjęta 
 
11) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji T. G. przedstawił Przewodniczący Rady 
Gminy, Jerzy Grześkowiak 
 
czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 
nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie 
przystąpimy do głosowania 
 
Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia petycji T.G. 
 
Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Maliński, Michał 
Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 
PRZECIW (1) 
Zbigniew Łyszczarz 
NIEOBECNI (1) 
Bartłomiej Mieloch 
 
stwierdzam, że uchwała została podjęta, przypomnę, że to nie leży w kompetencji 
samorządu gminnego, łączenie państw  
 
Uchwała nr LVI/425/2023 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 
 
8. Wolne głosy i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  
 
Radny Tomasz Grabowski 
bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący na moje ręce, właściwie nawet nie tyle ręce co na 
skrzynkę mailową Tomasza Grabowskiego, Radnego Gminy Zaniemyśl, wpłynęła skarga od 
Pana Dariusza Tomaszewskiego, mam tutaj zgodę na posługiwanie się pełnym imieniem i 
nazwiskiem, skarga z dnia dzisiejszego do Rady Gminy Zaniemyśl, właściwie pewnie do 
Komisji Skarg i Wniosków, Skarga, na podstawie artykuł 227 Kodeksu postępowania 
administracyjnego składam skargę na działalność Wójta Gminy Zaniemyśl, Panią Justynę 
Dąbrowską, przedmiotem skargi jest, po pierwsze, zaniedbywanie podstawowych 
obowiązków Wójta poprzez powstrzymywanie się od wykonania uchwały Rady Gminy 
Zaniemyśl nr LIII/408/2023 z dnia 24 kwietnia 2023 roku, zmieniającego uchwałę nr 
XXXV/237/2017 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 września 2017 roku w sprawie zgody na 
oddanie przez jednostkę organizacyjną w najem części nieruchomości będącej w trwałym 
zarządzie tej jednostki oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu, po drugie, nie przestrzeganie przez Wójta obowiązujących zapisów prawa 
poprzez nieudzielenie w ustawowym terminie odpowiedzi na moje pismo, z dnia 6 czerwca 
2023 roku, w sprawie wezwania do wykonania uchwały Rady Gminy Zaniemyśl, data wpływu 
pisma do Urzędu Gminy Zaniemyśl 7 czerwiec 2023, uzasadnienie, po pierwsze, Rada Gminy 
Zaniemyśl uchwałą z dnia 24 kwietnia 2023 roku wyraziła zgodę na oddanie w najem przez 
jednostkę organizacyjną dodatkowej powierzchni w budynku będącym w trwałym zarządzie 
Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu, zlokalizowanej w obiekcie szkoły w pałacu w Łęknie, dla 
organizacji pozarządowej Stowarzyszenia Grupa Motocyklowa Czerwone Lwy Zaniemyśl, w 
trakcie sesji Rady Gminy Zaniemyśl 29 maja 2023 roku Panie, Pani Wójt i Radca Prawny 
przekazały informacje o rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody Wielkopolskiego z dnia 26 
maja bieżącego roku w zakresie uchylenia paragrafu drugiego wymienionej uchwały z 
powodu powierzenia wykonania uchwały Dyrektorowi Szkoły, z opinii Radcy Prawnej 
wygłoszonej w trakcie tej sesji bez sprzeciwu Pani Wójt wynikało jednoznacznie, że nie ma 
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potrzeby powtórnego wywoływania uchwały a nastąpi jedynie zmiana treści uchwały w 
zakresie powierzenia jej realizacji z Dyrektora Szkoły na Wójta Gminy Zaniemyśl, Pani Wójt 
winna wykonywać uchwały Rady Gminy Zaniemyśl bez zbędnej zwłoki, a wynosi ona od tej 
chwili 28 dni, swoim działaniem narusza ustawę z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym oraz ogranicza wykonywanie działalności statutowej Grupy Motocyklowej 
Czerwone Lwy Zaniemyśl, po drugie, na złożone w Punkcie Podawczym Urzędu Gminy w dniu 
6 czerwca 2023 roku pismo nie otrzymałem do dnia dzisiejszego odpowiedzi, powyższe 
działanie jest naruszeniem Kodeksu postępowania administracyjnego, powyższe działania są 
przejawem nienależytego działania organów władzy publicznej i stąd uważam jako 
mieszkaniec Gminy Zaniemyśl i Prezes Zarządu Grupy Motocyklowej Czerwona Lwy 
wymagają interwencji Rady Gminy Zaniemyśl, z poważaniem Dariusz Tomaszewski  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, proszę bardzo Radna 
Małgorzata Fertała  
 
Radna powiatowa Małgorzata Fertała 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja nie ukrywam chciałbym się odnieść do kilku spraw 
poruszonych tutaj na tej sesji, może zacznę od sprawy mostu, który uległ awarii, bo wiemy 
stan faktyczny z tym co mówi Pani Wójt jest znacząco rozbieżny, Pani Wójt przywołuje 
znowu Powiat i spółkę PCI, która w sprawie mostu w mojej ocenie nie ma nic do 
powiedzenia, Pani Wójt, ponieważ Państwo pamiętacie, że oczywiście most został 
zainstalowany wtedy kiedy Wyspą zarządzał Powiat i był nakładem inwestycyjnym Powiatu, 
miał stać się elementem rozliczenia pomiędzy Gminą a Powiatem, w tej sali, na którejś sesji, 
Pani Wójt powiedziała, że roszczenie się przedawniło, nie będzie żadnego rozliczenia, i most 
jest własnością Gminy, zresztą z chwilą wypowiedzenia zarządzania Wyspą przez Powiat no 
Wyspą i wszystkim tym co znajduje się na Wyspie zarządza Gmina, to że jest to bez umowne 
użytkowanie, to proszę Państwa, to i tak nie powoduje, żeby jakąkolwiek odpowiedzialność 
za pomost miał przyjąć Powiat, bo proszę Państwa, jeżeli między nami wyniknie, jest spór tej 
natury, że ktoś z Państwa zabierze mój laptop, o który ja się będę z ową osobą spierała, to 
przecież, i będzie nawet sprawa sądowa, to przecież nie oznacza to, to że ten, który mi zabrał 
mój laptop i z niego korzysta przyniesie mi go do naprawy, no bo to już by było kuriozalne 
tak, że proszę Państwa, no w tej mierze Pani Wójt to ja bym jednak powiedziała, że to Pani 
powinna podjąć wszelką aktywność ku temu, żeby ten most był naprawiony w trybie 
natychmiastowym, no bo to co się dzieje z Wyspą, no niestety przykro tutaj powiedzieć, to 
ale w tym okresie kiedy Pani zarządza Gminą no to jest katastrofa dla mnie, jako 
obserwatora tych działań, i powiatowych, i gminnych, ponieważ no 2 lata temu, Pani Wójt, 
chodziła Pani z takimi tralkami czy czymś tam, które się wyrobiły i prom nie mógł pływać, 
miała je Pani w torebce, pokazywała je Pani i na zebraniu Straży Pożarnej i w innych 
gremiach, no Pani to sobie przypomina na pewno, bo to ludzie, to widzieli, i wspominają o 
tym, no i nic z tego nie wyniknęło, prom jak nie chodził, tak nie chodzi pomost, który 
użytkuje Gmina i nie chce ponosić nakładów nieczynny, Wyspa wyłączona z użytkowania, no 
katastrofa, sezon letni i proszę Państwa chciałabym się odnieść, ponieważ, do tego co się 
działo i to w kontekście tym o czym mówiła Pani Wójt w swoim sprawozdaniu, ja wsłuchuję 
się, wsłuchuję się w te sprawozdania i rzeczywiście one są interesujące, ale takie no bardzo 
płytkie jak dla mnie, bo proszę Państwa, o istotnych rzeczach dla Gminy i o tym co się w 
Gminie dzieje zwyczajnie się po prostu nie mówi, mamy kwieciste obrazy o kiermaszach, o 
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sprzedaży książek, za chwilę będzie jeszcze cena tam maskotek, i tak dalej, i tak dalej, a ja 
chciałabym wrócić do rzeczy, która mnie interesuje, do samowoli budowlanej, myślę, że już 
teraz tak można nazwać, ponieważ hymn pochwalny na temat samowoli budowlanej 
wygłosiła Pani Wójt podczas 110-lecia uroczystości, 110-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w 
oficjalnym swoim wystąpieniu, jak również w trakcie mniej oficjalnego spotkania w owym 
budynku, mało tego, Gmina Zaniemyśl w swoim poście umieściła cytat 'Stal hartuje się w 
ogniu a człowiek w walce z trudnościami', odebrałam to w ten sposób, zróbcie samowolę 
budowlaną jak wam się uda pierwsze, w czy my wam pomożemy, to każda następna będzie 
coraz łatwiejsza, proszę Państwa, tak, chciałabym powiedzieć jedno, Prezes Straży Pożarnej, 
który tak właściwie wyniesiony był na piedestał w kontakcie z Panią Wójt nie jest stroną w 
sprawie dlatego, też nie potrzebne mu było dedykowanie tego rodzaju cytatów, ponieważ 
strona postępowania jest zupełnie inna i ja będę drążyła ten temat nadal, ponieważ będę 
powtarzała z uporem maniaka, prawo obowiązuje wszystkich, a im ktoś mądrzejszy i 
bogatszy, tym więcej należy na niego nakładać wymagań i nie opowiadajmy sobie, że nie 
było wiadomo, nie było wiadomym , że budowane jest nie na swoim gruncie, że roboty, 
które są przeprowadzane nie mają pozwoleń na budowę, nie mają decyzji o warunkach 
zabudowy wydanych przez Wójt, i tak dalej, proszę Państwa, ja powiem więcej, każdy mądry 
człowiek kiedy popełni błąd wstaje i przeprasza, że tak się wydarzyło i pyta w jaki sposób 
można tą sprawę naprawić, a nie startuje z pozycji ośmieszenia, tych którzy o to pytają i 
choćbyście, proszę Państwa, napuścili na mnie nie wiadomo ile osób, to ja nie szukam taniej 
popularności, ja po prostu mam zasady i ja uważam, że tych zasad powinien trzymać się 
Urząd Wójta, a tego się po prostu nie robi, zaczęłam po tym wszystkim się zastanawiać jakich 
argumentów może używać inwestor, który ma swojego kierownika budowy, powinien mieć, 
czy ma, nie wiadomo, który ma osobę, specjalistę od zakresu działań budowlanych, który 
działa przez pełnomocników, i tak dalej, na tym, no to proszę Państwa, i taki człowiek staje i z 
uśmiechem na twarzy bezczelnie mówi w obecności Wójta, Witam w samowoli budowlanej, i 
się cieszymy, ja nie widzę powodów do radości, proszę Państwa, ja tu widzę powód do 
tragedii, że coś takiego się zadziało i będę o to pytała, bo chciałabym, mam świadomość, że 
to musi ulec wyprostowaniu, ale będę o to dopytywała, ponieważ uważam, że nie może się 
to odbyć kosztem Gminy i wniosek o sprzedaż mienia komunalnego musi być załatwiony w 
jakimś tam stopniu,, ale przecież nie może być argumentacji że myśmy tam śmietnik 
postawili i wygrodzili, i piękny płot, no ja piękny płot też mogę postawić, tak jak 
powiedziałam na Placu Berwińskiego, tylko gdybym to zrobiła, to bym się wstydziła a nie 
chwaliła, dlatego będę to śledziła i będę oczekiwała od Pani Wójt na odpowiedź jakie 
stanowisko Nadzoru Budowlanego na Pani wniosek, bo na razie otrzymałam tylko 
odpowiedź, że Nadzór Budowlany nie zajął stanowiska, dlatego będę czekała z 
niecierpliwością, Pani Mecenas, Pani mnie nie rozprasza i Pani nie podpowiada, bo to mnie 
rozprasza, proszę Państwa, co mieliśmy na 110-leciu Straży, piękną uroczystość, kiedy 
powinniśmy hołd oddać Strażakom, ludziom bezinteresownie działającym na naszą rzecz, 
tym którzy zmarli, tym którzy to stowarzyszenie, którzy działali tam, a to jakoś wszystko tak 
bardzo umknęło na rzecz pochwały tej samowoli budowlanej, o Dniu Dziecka mówimy, słabe 
w wydaniu Gminy, dwa dmuchańce i piwo na festynie, i to był Dzień Dziecka, myślę, że dzieci 
są tak wspaniałe i kochane, że zasługiwały ze strony Gminy na coś więcej, no bo co tam 
więcej było i Pani Wójt, zanim została Pani Wójtem mówiła Pani, że nie należy 
kategoryzować ludzi, nie podobały się Pani namioty, w których przyjmowane były delegacje, 
i tak dalej, tylko ja Pani powiem, one były ogólnodostępne, a dzisiaj, w tym roku mieliśmy 
trzy kategorie ludzi, mieszkańcy na placu, namiot za ogromnym płotem i trzecia kategoria 
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vipowska, to jest to równe traktowanie mieszkańców, tak sobie wynotowałam co bym 
chciała powiedzieć, Pani Wójt, ja Pani powiem tak, zarządzanie Gminą w Pani wydaniu no 
jest dla mnie żenujące, mówimy o pierdołach na sesji, Pani mówi właściwie, nie, nie, że 
mówimy, Pani, mówi tylko o nieistotnych, aczkolwiek cieszących zdarzeniach, natomiast o 
istocie nie mówi Pani w ogóle, mamy zamkniętą Wyspę, mamy plażę nie oddaną do 
użytkowania, bo remont nieskończony, kiedy to na 'fejsie' był taki śmieszny post nie 
wiedziałam czy go skomentować, mnóstwo betonu na plaży i Gmina Zaniemyśl kazała nam 
się cieszyć z pięknej plaży w Zaniemyślu, ja nie wiem czy budowa jest kiedyś piękna, efekt 
tego co w wyniku tej budowy, co na zakończenie powstanie może być piękny, no ale przecież 
nie betonowe rury, cement i trochę pozbruku, a my tak, cieszyć się mieliśmy dwa miesiące 
temu z betonowych rur, z plaży nie możemy się cieszyć, chociaż mamy już lato, Pani Wójt 
mówi, że na początku lipca, nie wiem, na jakim początku lipca, terminów brak, bo ja 
słyszałam, że na 22 ma być plaża oddana, no oddana nie wiadomo kiedy będzie, konkretów 
brak, podobnie zresztą ze Skateparkiem czy innymi istotnymi dla mieszkańców sprawami, 
Pani Wójt, jestem przerażona tym, że Pani wiedzę o Gminie czerpie z plotek i na podstawie 
plotek, mało tego, Pani sama te plotki rozsiewa, to jest dla mnie porażające, bo to urąga 
powadze pracy Urzędu Wójta, proszę Państwa, Panie Przewodniczący, prosiłabym, nie wiem, 
dlaczego w porządku obrad nigdy nie ma takiego punktu przyjęcie protokołu obrad z 
poprzedniej sesji, a jest wymagany, do protokołów nie można się odwołać, bo ich nie ma, a 
ja bym chciała się odwoływać do protokołów, ponieważ z nich jasno wynika i proszę mi nie 
mówić, że sesje są na Esesji, bo w momencie kiedy interesuje mnie jedna sprawa to ja nie 
będę przesłuchiwała 4-godzinnej sesji, zresztą taki jest obowiązek pisania protokołów, 
powiadamianie o sesjach, no szukaj, musisz się bardzo natrudzić, żeby się dowiedzieć kiedy 
się sesja Rady Gminy odbywa, podobnie zresztą jak ta absolutoryjna, bo w ważnych 
wydarzeniach i na stronie tytułowej Gminy, na stronie głównej, powiadomienia o sesji 
absolutoryjnej nie ma, jest Raport o stanie Gminy, jest zaproszenie do debaty, ale kiedy, 
gdzie, przecież to jest święto, to jest święto Gminy, jestem zszokowana tym co zadziało się ze 
skargą Pani Kołacki ej, nie ukrywam, 6 miesięcy, proszę Państwa, rozpatrujemy skargę, którą 
się rozpatruje tak właściwie tylko na podstawie terminu, bo zarzut był jeden, niestosowanie 
Kodeksu postępowania administracyjnego, no tylko i wyłącznie, i sposobu przekazania 
świetlicy, ja Pani powiem, jak przekazała Pani świetlicę, festyn Sołecki, w którym niektórzy 
pracownicy Urzędu cii najbardziej zainteresowani, nie z imienia i nazwiska, modlą się o 
deszcz, żeby się nie udało, mało tego, czy Pani wie, czy Pani o tym wie, że pracownik Pani 
Urzędu chwali się, że wywiózł ze świetlicy wszystko, nawet mopa jej wzięli do sprzątania, no 
proszę Państwa, no proszę Państwa, no to jest Pani uporządkowanie świetlicy, no przecież, 
wy nie działacie tutaj przeciwko Kamili Kołackiej, tylko przeciwko mieszkańcom, którzy ku 
radości wszystkich przyszli i świetnie się bawili a Pan Bóg nie wysłuchał waszych próśb, co 
poniektórych, i świeciło słońce, i było pięknie, i było z sukcesem, co można przeczytać na 
stronie internetowej, ja powiem tak, we mnie się dzisiaj czara goryczy przelała, przelała się, 
Pani Wójt, bo tak się po prostu nie postępuje, ja odnoszę wrażenie, że Pani po prostu 
weźmie i nakręca się tym, żeby komuś kto ma odmienne zdanie dokopać, tylko i wyłącznie 
tak Pani działa, na, w tym, proszę Państwa i Raport, no nie wiem, chyba nie zdążę zebrać tych 
podpisów, bo tak właściwie do dzisiaj nie wiem kiedy będzie ta sesja, bo się nie dokopałam, 
no beznadziejny, beznadziejny, najgorszy Raport, a czytałam wszystkie, od początku kiedy 
przykazano pisać Raporty, już w pierwszym zdaniu jest zapisane, proszę Państwa, Raport o 
stanie Gminy, podsumowanie działalności samorządu gminnego w 2022 roku, przecież to nie 
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jest podsumowanie działalności samorządu gminnego, to jest podsumowanie działalności 
Wójta, jak realizować  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
przepraszam, ja chciałem przypomnieć, że debatę nad Raportem będziemy prowadzić na 
sesji  
 
Radna powiatowa Małgorzata Fertała 
ja nie prowadzę debaty nad Raportem  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
ale zaczyna Pani  
 
Radna powiatowa Małgorzata Fertała 
ja tylko, na tego, być może przyjdę wtedy się rozwinę, na okrągło zresztą, ja nie wiem, nad 
czym tam debatować, Panie Przewodniczący, na okrągło zapisane, zainicjowano dużo, wiele, 
pięknie, Państwo Radni wymienieni, z imienia i nazwiska, i tak dalej, to o czym tam 
dyskutować, nie za bardzo widzę, przytoczone uchwały, katastrofa, o czym dyskutować w 
punkcie uchwały, realizacja uchwał, jak tam jest napisane, tak, napisane zostało w ten 
sposób, zrealizowana, zrealizowana, Minister wydał opinię negatywną, o czym tam 
dyskutować, tam nie ma, po prostu, Panie Przewodniczący, przykro mi bardzo, ale powiem 
tak, ponieważ działam w samorządach długo to czara goryczy się we mnie przelała, samorząd 
zaniemyski stacza się po równi pochyłej w dół, sukcesów zero, natomiast najeżdżanie na 
ludzi bardzo duże, bardzo wielkie i Pani Mecenas, Pani co Pani za bzdury opowiada, jak, 
skarga, rozpatrzenie skargi Pani Kołackiej leży w interesie Rady, jaki interes ma Rada do 
rozpatrzenia skargi, Rada ma obowiązek rozpatrzyć skargę a interes, a leży rozpatrzenie tej 
skargi, leży w interesie mieszkańców, żeby dalej się tego rodzaju praktyki nie powtarzały, bo 
stają, bo stają się tutaj normą i jeszcze jedna sprawa  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
chwileczkę przeproszę, Pani Mecenas chciała się odnieść do zarzutu, tak  
 
Radna powiatowa Małgorzata Fertała 
jeszcze jedna sprawa do Pani Mecenas, proszę mi wytłumaczyć jaki interes prawny ma Pani 
Kołacka podczas rozpatrywania skargi, bo tylko wtedy można ją wyłączyć z głosowania, 
proszę mi konkretnie wskazać interes prawny, to wszystko, dziękuję Panie Przewodniczący i 
słucham Pani Mecenas, aczkolwiek bez zachwytu  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Pani Mecenas  
 
Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 
przede wszystkim chcę powiedzieć, że dokładnie powiedziałam tak jak powiedziała Pani 
Radna, że rozpatrzenie skargi to jest zadanie Rady, i to Rada ma taką kompetencję, i nikt 
Rady w tym zakresie nie wyręczy, i to jest oczywiste, więc nie wiem do kogo ta uwaga, i 
dlaczego, jeżeli chodzi o interes prawny i rozpoznanie skargi, powiem tak, nie jesteśmy w tej 
chwili w punkcie rozpatrzenie skargi, nie zadaje pytania ani komisja, ani Pani Radna, a ja nie 
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jestem do udzielania porad prawnych obywatelom, natomiast dokładnie w tym zakresie 
odpowiedź znam, ponieważ w tym zakresie pisałam opinię prawną i mogłabym ją tu 
normalnie przeczytać, natomiast to nie jest miejsce na polemikę, to nie jest punkt w 
porządku obrad, rozpatrzenie skargi, dziękuję  
 
Radna powiatowa Małgorzata Fertała 
stary zwyczaj, odpowiedzi brak, jeżeli pytasz mieszkańcu to cię za chwilę z dołują, żebyś już 
więcej nie pytał, ale ja będę pytała, dziękuję uprzejmie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję, bardzo proszę Pan Kowarz  
 
Kowarz Andrzej 
mieliśmy prawie 200 samowoli budowlanych, i chcieliśmy to rzeczywiście rozebrać przez 
Urząd, przez Radę i czy ktoś sobie zdaje sprawę kto buduje samowolę, ludzie, którzy mają 
pozwolenia wszystko gdzieś, można powiedzieć, Pani Małgosia akurat byliśmy razem w 
Radzie, pamiętamy ile mieliśmy, chcieliśmy to rozebrać wszystko, w końcu co zrobiliśmy, 
zalegalizowaliśmy samowolę budowlaną, żeby podatki wszystko płynęło do Gminy, żeby 
odciąć jeziora od szambów, które płynęły do jeziora nielegalnie i to najlepsza, najprostsza 
droga, spróbować rozebrać to, nie sądzę, żeby ta Rada była tak władną i takie małe 
możliwości, żeby to rozebrać, tą samowolę, praktycznie to zalegalizować, po prostu Rada jest 
do tych co budują samowolę to jest za mała, za takie małe robaczki do tych ludzi, to chciałam 
tylko powiedzieć, dziękuję bardzo  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo dziękuję, czy jeszcze ktoś z Państwa Radny chciałby zabrać głos, bardzo proszę Sołtys 
z Płaczek Paweł Koronka  
 
Sołtys Sołectwa Płaczki Paweł Koronka 
chciałbym uzyskać informacje na temat dodatku do emerytur sołeckich, gdzie ja te wnioski i 
kiedy będą, bo już powinny być, a jeżeli jestem przy głosie to chciałbym wyrazić swoje 
niezadowolenie z powiadamiania mnie na sesję, bo do tej pory były telefony i to bardzo 
ładnie sprawdzało się, a teraz są mailuję, ja nie melduję i nie wiem nigdy kiedy jest sesja i w 
ogóle starsi Sołtysi na pewno mają to samo zdanie, telefon, to telefon, przecież to nie jest 
taka wielka trudność ani koszt, dziękuję  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
nie wiem jakiś sposób, a może SMS by wystarczył, a każdy dostał, mam tu podpowiedź, że 
każdy dostał pisemny wykaz o terminach sesji  
 
Sołtys Sołectwa Płaczki Paweł Koronka 
ale nie sprawdzają się, ostatnio byłem i było po sesji  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
to ja na to nic nie poradzę już, nie wiem, czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos, bardzo proszę Pani Wójt  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
przepraszam bardzo czyli chciałby Pan, żeby do pana zadzwoniono, osobiście, nie sms, 
zobaczymy co się tutaj da zrobić, w tej sprawie, a jeżeli chodzi o ten dodatek za Sołtysa to 
tutaj właśnie czytam, że od 1 lipca Sołtysi, którzy pełnili funkcję przez co najmniej dwie 
kadencje nie mniej niż przez 8 lat i osiągnęli wiek emerytalny będą mogli wnioskować o 
przyznanie dodatku do emerytury, dodatek 300 zł miesięcznie dla Sołtysów i Sołtysek ma 
obowiązywać od lipca w celu wypłaty świadczenia będzie trzeba złożyć wniosek do kasy 
Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego KRUS-u, opublikowano projekt wzoru dokumentu, ja 
myślę Panie Sołtysie, że tutaj z pracownikami rozpoznamy temat i Państwa będziemy już na 
bieżąco informować, osobiście ten, tutaj ten temat z pracownikami i myślę, że tych Sołtysów, 
którzy będą zainteresowani powiadomimy, ale najprawdopodobniej będzie to wszystko na 
stronie internetowej  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
i bardzo proszę jeszcze Pani Sołtys podnosi rękę 
 
Sołtys Sołectwa Mądre Cecylia Nowak 
ja mam pytanie, bo Gmina najlepiej wie, bo chyba jakieś wykazy są, nie, ile lat, bo to chyba 
od 90 roku, bodajże będą, obowiązują te przepisy, nie, i teraz czy te wnioski mają być od 
pierwszego złożone tam czy w lipcu, od 1 lipca, tak, no dobrze, dziękuję, to się można zgłosić 
w biurze, ale nie wiadomo gdzie, w którym, nie, ale tutaj w Gminie o to zaświadczenie, że 
tam pełniłam funkcję 40 lat, no i tak jak Pani tu Fertała mówi, że takie burzliwe sesje, takie, a 
niech Pani sobie przypomni z 80 lat, 84, 85 rok to tu się normalnie piana lała, tam w tym 
starym GOK-u sesja się kończyła o 12:00 w nocy, bo ja to pamiętam, ja byłam Sołtysem, jako 
młody Sołtys ja w ogóle do domu zajechałam to musiałam wziąć ful tabletek, jest ktoś tutaj z 
tego czasu, jest o, Andrzej byłeś, nie, jakie były sesje ale nie było plotków, takiego, bo ten 
powiedział, bo ten to, bo ten tamto, takiego czegoś nie powinno być na sesji, przecież to są 
pierdoły, żywcem babskie pierdoły, tu powinno być normalnie pod przysięgą mówię prawdę, 
a nie, bo ten Pan powiedział tamtej Pani, no nie mogę tego słuchać, ja jestem, tak, i tak jak 
kiedyś Sołtysi przyrzekali, że będą godnie w Sołectwie, bo w tej chwili nie mamy, ani 
podatków nie zbieramy, nic, ale my zachodziliśmy do każdego, kwitki tu się, pieniądze 
woziło, sumy takie duże, nie miałyśmy ani ochroniarza, niczego, żeśmy przywozili tyle lat tu 
pieniądze, Koronka powiedz, tak było, a teraz no same pierdoły na tej sesji słyszy się i w 86 
roku mieliśmy fundusz sołecki to ja musiałam do Śremu jechać dostałam zlecenie, załatwiłam 
30 przyczep żużla i prosiłam rolników czy kogoś, żeby po przywozili, drogi żeśmy rękoma 
robili, teraz wyleją asfalt za duże pieniądze, wszystko nie, słuchajcie, czasy trudne, jak tu 
słyszę, budżet, a jak był Wójtem Wojtek Nowak oszczędzał pieniądze, że zawsze musiał mieć 
coś tak zanadrzu, też było niedobrze, bo pieniądze muszą być rozdane, no ja byłam 
naprawdę, jestem tyle lat i mnie to normalnie włosy mi się stawiają, naprawdę jest tragedia 
tu, to by musiał wszystko wziąć wywieźć i nowych ludzi postawić, Pani Małgorzato budowa 
Szkoły w Pigłowicach, przypomina sobie Pani to, te zebrania, nikt się nie chciał zgodzić z 
Rady, co było, no ale niech Pani przypomni sobie, tragedia była, tragedia była, tragedia, tu na 
sali, Andrzej co było, kredyty biorą to, przyjechała Kurator dała pieniądze, nie było dobrze, 
no ja nie wiem, tu w Zaniemyślu musi być wesoło, kłótnie, tak, wesoło, na wesoło, dziękuję, 
ale naprawdę mnie przeraża, ale znamy się, ile lat się znamy, ile lat, jak było, tragedia  
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Radna powiatowa Małgorzata Fertała 
myśmy się nigdy nie bili, dlaczego proszę Państwa, bo dyskutowaliśmy, o sprawach a nie o 
ludziach, nie było pierdół, dlaczego były do dwunastej sesje bośmy tworzyli wtedy wszelkie 
dokumenty demokratycznego samorządu, na w tym, kłóciliśmy się o każde zdanie w statucie 
Gminy, w Regulaminach i tak dalej, ale nie opowiadaliśmy sobie pierdół i nie na puszczaliśmy 
się na siebie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dobrze ale proszę już o ciszę, czy ktoś, bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  
 
Radny Tomasz Grabowski 
bardzo dziękuję, z całym szacunkiem chylę 'łyse czoło', 40 lat, szacun naprawdę, tworzyliście, 
macie rację tworzyliście, były trochę inne czasy, były inne realia, mam świadomość, że każde 
czasy są specyficzne, nie wiem jak było wtedy, nie mieszkałem, nawet wtedy na sesje nie 
przychodziłem, mieszkam 23 lata, staram się dla Gminy sporo zrobić, teraz jako Radny to 
próbuję troszeczkę zadziałać tak, że bardzo dziękuję za te działania, mam inną sprawę jestem 
świeżo też po zakończeniu roku szkolnego ośmioklasistów, ósmoklasistów i okazało się, 
zresztą to nie wiem, z czego to wynika, że na hali sportowej słuchajcie był jeden mikrofon, 
jak ten mikrofon wysiada, tak Pani Wójt, to wtedy wszyscy szukają, biegają, zastanawiają się i 
zastanawiam się czy to tak powinno być, jakakolwiek uroczystość, tak, na hali sportowej, to 
po pierwsze, sprzężenia, to zresztą Pani Wójt też była, chyba słyszała jak wygląda ten sprzęt, 
rozmawiałem z Paniami ze Szkoły one wręcz proszą się i bardzo dziękują serdecznie 
przedstawicielom GOK-u, Panu Piotrowi, przede wszystkim, których wspiera, na telefonie 
jest, podpowiada im, a jak trzeba to pożycza im mikrofon, ta hala też powinna odżyć, jeżeli 
założymy, że tak hala będzie wynajmowana na uroczystości a zakładam, że również Eventy, 
to ja sobie nie wyobrażam przy jednym mikrofonie i tak działającym sprzęcie, dziękuję 
bardzo  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo dziękuję, proszę Pani Wójt  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
ja nie wiem czy ten sprzęt był z hali czy to był sprzęt ze Szkoły, druga rzecz jest taka, że ten 
sprzęt obsługują dzieci, więc te wszystkie sprzężenia i inne rzeczy to też związane są z 
obsługą, aczkolwiek no rozeznam sytuację czy tam są, czy są faktycznie wyposażeni w 
mikrofony ale myślę, że to jest, że ten sprzęt, który jest używany na akademiach szkolnych 
jest sprzętem szkolnym  
 
Radny Tomasz Grabowski 
jeżeli jest sprzętem szkolnym to tak mają jeden mikrofon, takie informacje uzyskałem  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
pozwoli Pan, że to zweryfikuję  
 
radny Tomasz Grabowski 
do sprawdzenia, jasne  
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
pozwoli Pan, nie chcę mówić, bo wiem, że kupowali ostatnio sprzęt, też się cieszyli z niego, 
więc czy jest jeden pewnie nie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę Radny Michał Marciniak  
 
Radny Michał Marciniak 
ja chciałam się tylko odnieść się do słów, które przed chwilką padły z ust Pani Sołtys, no z 
całym szacunkiem Pani Sołtys dla Pani 40-letniej posługi dla mieszkańców i zarówno Gminy 
Zaniemyśl jak i tego środowiska bliższego wsi, z której Pani pochodzi, ma Pani pewno bardzo 
dużo zasług, których Pani nikt nie ujmuje, ale to, ale to jakby nie uprawnia Pani do tego, żeby 
Pani obrażała Radę i Radnych, bo ja w tym momencie poczułem się przez Panią urażony, bo 
Pani powiedziała, co to są za ludzie, to są ludzie, których powinno się gdzieś wywieźć i 
powołać nowych, chciałbym Pani zwrócić uwagę na jedną rzecz, że w przeciwieństwie do 
tych czasów, o których Pani mówi wtedy Wójt i Radni przyjeżdżali w teczce, bo to były czasy 
PZPR, no mówiła Pani 83, 84, Ambroży, nie, no to, od, mówiła Pani osiemdziesiąty trzeci, 
czwarty, jest zapisane, można odtworzyć, Szanowna Pani  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
bardzo proszę, udzielam głosu, więc mówi Radny Michał Marciniak  
 
Radny Michał Marciniak 
to nie zmienia faktu, że Radni od roku 90 są wybierani przez mieszkańców Gminy Zaniemyśl 
obrażając danego Radnego obraża Pani mieszkańców, wyborców, którzy na niego głosowali 
tak, że można mieć odmienne zdanie, ale bardzo proszę żebyśmy się nawzajem nie obrażali, 
bo takie mówienie cytat, że co to są za ludzie, trzeba ich wywieźć gdzieś, nie wiem, gdzie, na 
Sybir do łagrów i postawić nowych tak, że proszę troszeczkę się ograniczyć z tymi 
wypowiedziami, dziękuję uprzejmie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję ja tylko chciałem przypomnieć Państwu, że zostało nam jeszcze 10 miesięcy 
dosłownie kadencji, wtedy można w głosowaniu przy urnie wybrać nową Radę, bardzo 
proszę Radna Kamila Kołacka  
 
Radna Kamila Kołacka 
ja właściwie nie wiem do kogo, czy Pani Mecenas czy do Pana Przewodniczącego, chciałam 
złożyć wniosek o pisemne uzasadnienie, przedstawienie przyczyny wyłączenia mnie z 
głosowania w Komisji i podczas sesji w sprawie złożonej przeze mnie skargi, proszę pisemnie 
wykazać mój interes prawny, który spowodował wykluczenie mojej osoby z głosowania, 
dziękuję, nie wiem czy Pani Mecenas  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
dziękuję  
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Radny Paweł Kurpik 
ja udzielę odpowiedzi  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
czyli, że Przewodniczący udzieli odpowiedzi, bardzo dobrze, dziękuję, bardzo proszę Pani 
Wójt  
 
Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
ja może tylko skieruję słowa do Pani Fertały, żeby nie naruszała moich dóbr osobistych i mnie 
nie obrażała, bo sprawą zajmuje już się Kancelaria Prawna  
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos, jeżeli nie ma chętnych to przejdziemy do 
punktu dziewiątego, zamknięcie sesji 
 
9. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
w związku z wyczerpaniem porządku obrad i brakiem głosów w dyskusji zamykam LVI (56) 
sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za udział, do widzenia 
 

 Przewodniczący Gmina Zaniemyśl 

/-/ Jerzy Grześkowiak 

 

  

 
Przygotował(a): Barbara Madajczak 
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